
НА СТР. 15

СВЕТЛА СТОЕВА:
Нашето 
изкуство 
е трудно, 
некомерсиално 
и не особено 
популярно

УВАЖАЕМИ ЧИТАТЕЛИ, СЛЕДВАЩИЯТ БРОЙ НА „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“ ЩЕ ИЗЛЕЗЕ НА 14 ЮЛИ
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Матурата 
по БЕЛ нареди 
на 10 място 
в страната 
бургаската 
Математическа
НА СТР. 2

Едва 5 човека 
произвеждат 
сертифициран 
манов мед
НА СТР. 2 – 3

„Меден рудник“ 
ще се сдобие с 
нова полицейска 
сграда 
НА СТР. 3

От ужаса на 
войната до 
помощ за хиляди 
украински 
бежанци 
НА СТР. 16 – 17
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Д-Р ЗДРАВКА  
ИНДЖОВА:

В жегите 
бирата 

не замества 
водата

Сезон 2023. Ресторантьори започнаха кампания 
да показват касовите бележки за супата

Как простото моряшко 
ястие – рибена чорба, 

стана хит
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Едва 5 човека произвеждат

ДОНА МИТЕВА

В Странджа до дни 
започват да вадят манов 
мед. По думите на пчела-
ри цената на меда като 
цяло ще натежи още с 2 
до 5 лв./кг.

„Добър е стартът на 
новата кампания по до-
биване на манов мед. Макар 
при нас тази година не 
стига, че пролетта беше 
много влажна, ами и сега 
отново има дъждове. До 
дни се очаква да започнем 
да центрофугираме. Ма-
сово със сигурност от 
другата седмица ще запо-

чнем да вадим манов мед“, 
казва Манол Тодоров и 
добавя: „Като разговарям 

с колегите от страната 
има места, където неща-
та не стоят никак добре. 
При всички случаи цените 
на меда ще се покачат. 
Примерно с 2 до 5 лева, 
защото има много голямо 
търсене. Що се отнася до 
мановия мед, след като го 
регистрирахме като за-
щитено наименование за 
произход  (ЗНП) „Стран-
джански манов мед“, по-
казателите са завишени 
за доказано качество и те 
се следят непрекъснато“.

Манол Тодоров е пред-
седател на пчеларско 

сдружение „Странджански 
манов мед“ и бе инициатор 
и двигател за европейска-
та регистрация на мано-
вия мед от Странджа. 
„След като цената на 
този продукт се покачи 
нагоре, това повлече дру-
гата цена на мановия мед, 
а оттам и на другия мед“, 
обяснява пчеларят от 
Царево. 

Засега едва 5 човека, 
които имат пчеларски 
ферми, произвеждат манов 
мед със защитено наиме-
нование на произход 4 
години след получаване на 
регистрацията.

„Иска се работа, но 
всеки има право да реши, 
а не само ние да го произ-
веждаме, защото сме го 
регистрирали. Все още сме 
твърде малко и не можем 
да произведем търсеното 
количество. 

При ЗНП има анализи 
по 8 показателя, 

 5 от тях  
са завишени 

спрямо тези на обикнове-
ния манов мед. Гаранция-
та за високото качество 
идва от това“, разказва 
още Тодоров.
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Скок. По думите на пчелари цената му ще се увеличи с 2 до 5 лева

Показате-
лите на ЗНП 
„Странджан-
ски манов 
мед“ се следят 
непрекъснато
ФОТО: АРХИВ

“ТОПЛОФИКАЦИЯ – БУРГАС” АД
Уведомява клиентите си, че с Решение № Ц-12 от 30.06.2023 г. Комисията за енергийно и водно регули-

ране, считано от 1 юли 2023 г., утвърди за „Топлофикация – Бургас“ АД еднокомпонентна цена на топлин-
ната енергия с топлоносител гореща вода (без ДДС) – 95.20 лв./МВтч.

Въз основа на горепосоченото решение на КЕВР „Топлофикация – Бургас“ АД обявява, че считано от  
1 юли 2023 г. ще прилага еднокомпонентна цена на топлинната енергия с топлоносител гореща вода  
(без ДДС) – 95.20 лв./МВтч.

4 ГОДИНИ СЛЕД 
ПОЛУЧАВАНЕТО НА 
ЗАЩИТЕНА МАРКА:

„
Все още сме 
твърде малко и 
не можем да 
произведем 
търсеното 
количество

Манол Тодоров

За 20 път Царево става столица на мановия мед
За 20 път от 1 до 20 август в Царево ще се 
поведе Фестивалът на Странджанския манов 
мед.
Организаторите обещават пищна програма 
за откриването, специални гости и много 
дегустации на продуктите.
За периода на фестивала през морския град се 
очаква да минат хиляди гости. 
Благодарение на климатичните особености и 
природни дадености – въздух, почва и вода, в 
Странджа се произвежда най-хубавия манов 
мед. 

Фестивалът 
на мановия 

мед в Царево 
събира мно-

го посети-
тели

ФОТО: АРХИВ

ДОНА МИТЕВА

Излезе националната кла-
сация на училищата в Бълга-
рия според матурата по 
български след 12. клас.

Нито едно училище не е с 
отличен успех от ДЗИ по 
БЕЛ през 2023 г., става ясно 
от данните, които публи-
кува сайтът Данибон.

На първо място е 91 НЕГ 
в София със среден резултат 
5,43.

Първа в националната 
класация от бургаските 
училища е Профилирана 
природоматематическа 
гимназия „Академик Никола 
Обрешков“. Тя е на 10 място, 
със среден  успех 5.11. На 
дванадесето място е НЕГ 
„Гьоте“ – 5.09. На 69 място 
е АЕГ „Гео Милев“ с 4.62. На 
94 – Професионалната гим-
назия по компютърно про-
грамиране и иновации с ре-
зултат 4.5 среден успех. 

Търговската гимназия е с 4.45 
на 105 място, а Профилирана 
гимназия за романски езици 
„Георги Стойков Раковски“ 
е на 133 място с успех 4.33. 
Постиженията на тези 
бургаски училища не са за 
подценяване, защото в кла-
сацията участват общо 962 
учебни заведения от стра-
ната.

В дъното на класацията от 
Бургаски регион остават 
училища като Средно учили-
ще „Христо Ботев“, Камено 
– на 942 място със среден успех 
чиста двойка. На 902 място е 
Професионалната гимназия 
по сградостроителство и 
инсталации „Петьо Пенев“ с 
2.2 и Професионалната тех-
ническа гимназия, където 
средният успех е пак 2.2.

Под заветната тройка е 
и Средно училище „Св. св. 
Кирил и Методий“, Созопол 
със среден успех 2.24. На 877 
място е Професионалната 

гимназия по транспорт с 
успех 2.29.

Малкотърновското сред-
но училище „Васил Левски“ е 
с успех 2.34, с две десети 
повече има Професионалната 
гимназия по селско стопанство 
„Златна нива“ Айтос – 2.36.

На 854 място е Професио-
налната гимназия по морско 
корабоплаване и риболов 
„Свети Никола“. Средно 
училище „Петко Росен“, 
Бургас е със среден успех 2.47. 
Една стотна повече има 
Професионалната гимназия 
по туризъм „Иван Вазов“, 
Несебър. Професионалната 
гимназия по селско стопанство 
в Карнобат преминава пси-
хологическата бариера от 
2.50 с две стотни.

С чиста тройка за среден 
успех и успокоителното 634 
място в класацията може да 
се похвали Средно училище 
„Св. св. Кирил и Методий“, 
Средец.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Едва под 3000 са регистри-
раните официално кучета в 
Бургас. Това става ясно от 
отговор на Община Бургас 
по запитване на „Черномор-
ски фар“. Точната бройка е 
2953 към дата 29.06.2023 г.

„Собствениците на до-
машни любимци са задълже-
ни в 3-месечен срок след 
придобиването на куче да му 
поставят инжектируем 
транспондер (чип) и да го 
регистрират в Община 
Бургас. До 29.06.2023 г. в ре-
гистрите на администра-
цията има записани 2953 
кучета.В тази връзка Общи-
на Бургас се опитва да об-
хване всички собственици 
на домашни любимци, дори 
и тези, които не подават 
информация в Общината и 
затова работим съвместно 
с домоуправителите на 
етажната собственост“, 
посочват от администра-
цията на кмета Димитър 
Николов.

Питането на изданието 
ни бе свързано повече с рабо-
тата на общинския приют 
за кучета и дали има сключе-
ни договори за обслужване с 
други общини, тъй като по 
закон, ако една община няма 
приют, то е длъжна или да 
изгради такъв, или да сключи 
договор с друга, която има. 
В Бургаска област не всяка 

община разполага с приют, 
а този на Бургас е най-голям, 
както и поморийският. 

Получихме следния отго-
вор на въпроса ни:

„Приютът за безсто-
панствени кучета (ПБК) 
към Община Бургас не е 
регионален приют. Екипите 
към приюта залавят и на-
станяват кучета, изоста-
вени единствено на тери-
торията на общината. 
Екипите на ПБК на Общи-
на Бургас не ловят кучета 
на територията на други 
общини“.

Иначе към 29.06.2023 г. 
кучетата в бургаския об-
щински приют са 147. 107 от 
тях са големи кучета, а ос-
таналите 40 – малки. 

Попитахме и къде продъл-
жава да съществува проблем 
с безстопанствени кучета 
на територията на общи-
ната. От там обаче са ка-
тегорични, че за проблем не 
може да се говори.

„Благодарение на програ-
мата за овладяване попула-
цията на безстопанствени 
кучета, приета от Общин-
ски съвет – Бургас и изпъл-
нявана от служителите, 
проблем няма. Най-често 
сигнали за бездомни кучета 
в Бургас се подават от про-
мишлените зони, районите 
около вилните зони, както 
и от районите с преоблада-
ващо ромско население. От 
началото на тази година, 
вследствие на подадени 
сигнали служителите от 
общинския приют, са зало-
вили 169 кучета“, пишат в 
отговора си до „Черноморски 
фар“.

Не на последно място се 
посочва, че общинският 
приют работи с всички 
НПО-та, изразили желание 
да подпомагат Общината в 
грижите към безстопан-
ствените животни и по-
специално намирането на 
стопани, осигуряване на 
лечение, разходки и други.

Класация: Матурата по БЕЛ 
нареди на 10 място в страната 
бургаската Математическа

Под 3000 са регистрираните 
кучета в Община Бургас

Община Бургас се опитва да 
обхване всички собственици 
на домашни любимци чрез 
домоуправителите

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ
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Нарушител опита 
да подкупи полицаи с 
по 5 лева

54-годишен мъж от 
Равнец опита да подкупи 
полицаи от Второ 
районно управление 
– Бургас, които го спрели 
за проверка, съобщиха от 
пресцентъра на Област-
на дирекция на МВР – 
Бургас. Служителите му 
обяснили, че ще бъде 
санкциониран по Закона 
за движение по пътища-
та поради констатира-
ни нарушения. С цел 
осуетяване съставяне-
то на актове 54-годиш-
ният водач подхвърлил в 
служебния полицейски 
автомобил две банкноти 
с номинал от по 5 лева, в 
резултат на което е 
задържан за срок до 24 
часа. Работата по случая 
продължава от служите-
ли на Второ районно 
управление – Бургас.

Бургазлийка 
катастрофира с 
мотоциклет по 
време на обучение

50-годишна бургазлий-
ка е катастрофирала с 
мотоциклет, съобщиха 
от пресцентъра на 
Областна дирекция на 
МВР – Бургас. Инциден-
тът е станал в бурга-
ския квартал „Лозово“, в 
Северна промишлена зона 
„База СОМАТ“, до 
учебния полигон. 
Жената е кандидат за 
придобиване на правос-
пособност на МПС от 
категории „А“ и по време 
на шофиране, при 
извършване на ляв завой 
губи контрол и пада 
надясно. Вследствие на 
това те я с фрактура на 
дясната подбедрица, без 
опасност за живота и е 
настанена за лечение в 
болница „Сърце и мозък“. 
Действията на бургаз-
лийката са били под 
надзора на инструктор 
по време на практическо 
обучение.

кримисертифициран манов мед 
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В района на Странджа 
само в община Царево 
поне 50 – 60 човека произ-
веждат манов мед. Към 
тях трябва да се добавят 
и от другите места. 
Сметката показва, че 
близо 100 – 150 човека вадят 
от този продукт в целия 
регион.

По думите на Тодоров 
инвестициите, които 
трябва да се направят, за 
да се отговори на изисква-
нията, са големи за сграден 
фонд и техническо обо-
рудване. Стряскат и ви-
соките показатели, които 
се изискват. Затова и 
повечето пчелари не сер-
тифицират производ-
ството си като защите-
но.

А за да излезе на евро-
пейския пазар, ЗНП „Стран-
джански манов“ мед тряб-
ва да се произвежда в 
големи количества. Необ-
ходимо е много пчелари да 
правят този ценен продукт, 
за да се отговори на тър-
сенето на търговците. 
„Имаше миналата година 
японски търговци при нас, 
но те не се интересуват 
от 100 или 1000 буркана, 
а искат значителни коли-

чества. Големият проблем 
е, че няма производство и 
засега стоим на едно и 
също място“, категоричен 
е пчеларят.

Въпреки сложността, 
той е убеден, че към про-
изводството на ЗНП ще 
се присъединят и още 
пчелари, защото има пазар 
и най-вече има добра цена. 
„Убеден съм, че това вре-
ме ще дойде и ще се стиг-
не до масово производство. 
Надявам се колегите 
производители да станем  

 

20 – 50 – 80 
човека

 
След това в Странджа 

трябва да се създаде въз-
можност къде да се разфа-
сова и етикетира медът, 
защото не всеки може да 
си построи такава фабри-
ка.  Защото в сертифика-
та е записано, че всички 
действия се извършват в 
очертания географски 
регион, така че няма как 
тези действия да се из-
вършват някъде другаде в 
страната“, обяснява пче-
ларят.

Дамите от Жени ГЕРБ показаха, че 
имат големи сърца и винаги са готови 
да помогнат. Благодарение на инициа-
тива, подета от тях, две жени от 
карловското село Каравелово ще имат 
възможност да се върнат към поминъ-
ка си, който беше засегнат от навод-
ненията миналото лято. 
Дълги години баба Стефка и дъщеря ѝ 
Румяна Ужиканова се занимават с 
пчеларство. До момента, в който 
природното бедствие не унищожава 
всичките им 10 кошера.
„Обещахме, че ще им осигурим два 
кошера. През април отделих пчели от 
моите семейства.
Предадохме на жените два кошера с 

шест рамки в тях. Надяваме се да сме 
им помогнали да стартират дейност-
та си отново“, казва Стефка Божкова, 
пчелар и член на Жени ГЕРБ – Бургас.
„Когато видяха кошерите, в очите им 
се появи надежда“, споделя Ева Михале-
ва, председател на областната 
структура на Жени ГЕРБ. 
Това не е първият път, в който 
дамите от Бургас и региона помагат 
на пострадалите хора там. „Жените 
сме създадени, за да помагаме, да пазим 
и да градим. Това е най-естественото 
нещо“, казва още Ева Михалева.
Жестът на бургаските дами трогва 
до сълзи баба Стефка и дъщеря ѝ 
Румяна.

Жени ГЕРБ подариха кошери на пострадали 
от наводненията в Каравелово 

Това не е 
първият път, 
в който дами-

те от Бургас 
и региона 

помагат на 
пострадали-

те хора
ФОТО: ЖЕНИ ГЕРБ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Темата с новата сграда за 
Четвърто районно управление 
– Бургас в най-големия бургаски 
комплекс „Меден рудник“ най-
накрая получи повече яснота. 
Директорът на Областна дирек-
ция на МВР – Бургас старши ко-
мисар Калоян Калоянов коменти-
ра пред журналисти, че се надява 
тази година след като минат 
процедурите по обществените 
поръчки, които се провеждат от 
Министерството, строител-
ството да стартира. 

Въпросът с новата сграда за 
полицията в „Меден рудник“ стои 
на трупчета от няколко години, 

тъй като поради пандемията от 
ковид и политическата криза у 
нас за него все не идваше ред. 
Директорът на ОДМВР – Бургас 
изрази благодарност към Община 
Бургас за подкрепата по този 
важен проект. 

„Общината ни предостави 
терен за строителството на 
чисто нова сграда на полицията 
в „Меден рудник“ за Четвърто 
районно управление – Бургас. 
Имаме и разрешително за строеж. 
Тепърва предстоят процедурите. 
Имаме уверението на кмета, че 
ще бъдем подпомогнати финан-
сово и за строежа. Теренът се 
намира точно до плувния басейн 
в „Меден рудник“ и представлява 

географския център на комплекса“, 
поясни старши комисар Калоянов.

Той подчерта отново, че това 
ще е изцяло нова сграда – от кота 
нула до последния етаж.

„Проектът е направен така, 
че да отговаря на всички съвре-
менни изисквания за едно поли-
цейско управление. Предвид това, 
че комплексът е най-бързо раз-
растващият се и с най-голям брой 
население, колегите работят в 
доста трудни условия в момента, 
в сграда, която е бивша детска 
градина и не е пригодена за поли-
цейските нужди, това е най-до-
брият вариант, който може да 
бъде осъществен“, завърши ди-
ректорът на ОДМВР – Бургас.

Тази година „Меден рудник“  
ще се сдобие с нова сграда  
за полицейското управление

Теренът за 
новата сграда 
на полицията 
е в района на 
плувния ба-
сейн в „Меден 
рудник“
ФОТО: GOOGLE MAPS

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Крадли и джебчийки плъзнаха из моловете 
малко преди разгарът на сезона да е започнал. 
От криминалната хроника на Областна 
дирекция на МВР-Бургас излизат два случая 
в бургаския мол „Плаза“. 

В първия от тях 32-годишна криминално 
проявена бургазлийка е извършила кражба 
от два специализирани спортни магазина. 
От единия задигнала два дамски маркови 
клина и дамска маркова блуза на обща стой-
ност около 330 лева. От втория магазин 
откраднала спортни ластици на стойност 
79 лева. След като е установена като извър-
шител на кражбите, бургазлийката напра-
вила пълни самопризнания. 

Отново в мол „Плаза“ 59-годишна жена 
от Царево станала жертва на кражба на 
портфейл, съдържащ сумата от 200 лева и 
дебитна карта. Служители от Пето ра-
йонно управление – Бургас установили 
крадлата – това е 28-годишна криминално 
проявена жена от Игнатиево. Същата след 
кражбата осъществила и две неправомерни 
транзакции за по 400 лева – общо 800 лева. 

Констатирано е, че срещу крадлата има 
досъдебно производство по описа на ОДМ-
ВР-Добрич за престъпление от същия ха-
рактер, за което има наложена постоянна 
мярка „задържане под стража“. Същата 
най-вероятно е напуснала района на Добрич 
преди мярката да влезе в сила.

Крадли и джебчийки 
плъзнаха из моловете



Как простото моряшко ястие 
Сезон 2023. Ресторантьори започнаха кампания да показват касовите бележки за супата
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СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Една  касова бележка 
предизвика масова истерия 
по морето. Рибена чорба за 
19.90 лева в бутиков созо-
полски ресторант разбуни 
потребителите на турис-
тическия продукт. И 
отново изкара цени, об-
служване на показ. Започна 
дискусия струва ли си, 
какво има в нея, завистлив 
народ ли сме, кой какво 
може да си позволи по вре-
ме на почивката.

В представите на хора-
та рибената чорба е сът-
ворена от всичко, което 
остане по лодката и което 
морето дава, почти вина-
ги е по-евтина дори от 
пилешката супа и може би 
затова тази цена стресира 
потребителите. От дру-
га страна направата на 
рибена чорба е доста тру-
доемко кулинарно занятие 
и трудно любителите ѝ се 
хващат да я правят у дома. 
Сьомга, калмари, калкан и 
куп разни деликатесни 
риби я оскъпяват.

Аргументът срещу пуб-
ликувалите касовата бележ-
ка е железен: „ Като не ти 
допада тази цена и не е по 
джоба ти, ставаш и си тръг-
ваш“.

Рибената чорба е пригот-
вена по стара френска ре-
цепта „Буябес“. Добавен и 
комплимент от заведението. 

Храната е приготвена от 
най-скъпите и качествени 

продукти. Калкан е основ-
ната риба в рибената супа. 
Освен това и бульонът е 
от калкан. Хайверът също 
е от калкан. Т.е. храната е 
за гурме почитатели и це-
нители.

В Созопол има места за 
всеки – за богати, бедни и 
средна уж класа. За заведе-
нието в Стария град, от 
където е била бележката, 

само гледката продава, каз-
ват потребители и да, 
няколко хитови ресторан-
та са с високи цени, но те 
чакат отбрана клиентела, 
която може да си ги позво-
ли.

Жителите започнаха да 
бранят скъпата рибена 
чорба като заявиха, че е 
ненужен панаир.

Касова бележка от  заве-
дение публикува и кметът 
на Созопол. Той започна 
кризисен ПР на курорта и 
ресторантите му, защото 
20 лева за рибена чорба уда-
ри по имиджа на курорта. 
Янакиев лично се зае, като 
отиде и направи мониторинг 
и реши да види къде и колко 
струва супата, след което 
показа касова бележка. От 
нея става ясно, че има заве-
дения, където рибената 
чорба е по 5,30 лева

„Страхотна рибена чор-
ба, която НЕ е по 20 лева

П.п. Созопол, на брега на 
морето......“, написа той.

Българинът обича да си 
угажда, но и да хленчи. 
Максимата: „Кеф цена 

няма!“ е за малцина 

„Като е евтино – защо 
само алкохолици и нарко-
мани, като е скъпо – не сме 
на Ривиерата“, казват за-
щитниците.

Проблемът не е в цената, 
а в ниския стандарт на 
хората, категорични са 
голяма част от клиентите 
и допълват: „Проблемът е 
в претенциите ни, които 
не насочваме в правилната 
посока и към точните 
хора“.

Ресторантьори и кли-
енти започнаха защита на 
ресторантьорския бизнес, 
като тръгнаха да публи-
куват менюта в социал-

ните мрежи и задължител-
но цени от конкуренцията 
в Турция и Гърция.

Тръгнахме по стъпките 
на рибената чорба

В Бургас на централната 
туристическа улица „Бо-
гориди“ в едно от скъпите 

заведения цената е 7.80. В 
нея има сьомга, лаврак и още 
разни риби. Препоръчва се 
от разбирачите.

В заведението на извест-
ния ресторантьор Георги 
Мицов е 4.90 лева. Рибената 
чорба по капитански е с 
пет вида риба, със свеж 
девесил и подправки. 

„МНОГОПРОФИЛНА БОЛНИЦА ЗА АКТИВНО ЛЕЧЕНИЕ
ПОМОРИЕ” ЕООД

адрес:гр.Поморие 8200, ул.Проф.П.Стоянов 1 ; тел: 
0890/115-202;0890/115-203 ; email: hospitalpm@abv.bg

О Б Я В Я В А
КОНКУРС ЗА ДЛЪЖНОСТИ „НАЧАЛНИК ОТДЕЛЕНИЕ“

На основание чл. 90 и чл. 91от Кодекса на труда, във 
връзка с чл. 68, ал. 3и ал.7 от Закона залечебните 

заведения, във връзка с чл. 18 и чл.20 от Правилника 
за устройството, дейността и вътрешния ред в МБАЛ 
Поморие и Заповед № 66/03.07.2023г на Управителя 

на МБАЛ – Поморие за обявяване на конкурса, 
обявява конкурс за следните длъжности:

Началник отделение по Образна диагностика
Началник отделение по Вътрешни болести

I. Описание на длъжността:
1. Предлага и дава съгласие за назначаването и ос-

вобождаването на кадрите в повереното му звено;
2. Планира,организира,контролира и отговаря за 

цялостната медицинска дейност в структурата, която 
ръководи;

3. Отговаря за икономическата ефективност на зве-
ното;

4. Отговаря за информационната дейност на звеното;
6. Създава условия за изпълнение на научни програ-

ми на лечебното заведение в звеното, което ръководи;
7. Отчита своята дейност пред управителя на лечеб-

ното заведение

II. Място на работа: „МБАЛ – Поморие“, адрес:гр.
Поморие 8200, ул.Проф.П.Стоянов 1

III .Изисквания към кандидатите:
1. Висше медицинско образование- магистър по меди-

цина; Призната специалност по профила на отделението;
2. Сертификати за допълнителна професионална 

специализация и квалификация.
3. Да имат трудов стаж в лечебно заведение за бол-

нична помощ минимум 4 /четири/ години;
4. Да имат трудов стаж по специалността минимум 3 

/три/ години в лечебно заведение за болнична помощ;
5. Да не са осъждани за престъпление от общ харак-

тер;
6. Да не са лишавани по съдебен ред от правото да 

упражняват лекарска професия;
7. Да е член на Български лекарски съюз

III. Начин на провеждане на конкурса
Конкурсът ще се проведе на два етапа:
1. Проверка на документи за съответствие с обяве-

ните изисквания;
2. Оценка на представения проект на тема: „Началник 

отделение на общинска болница – предизвикателството 
да управляват процесите на предлагане на качествена 
медицинска помощ в условията на ограничен човешки и 
финансов ресурс при нарастваща конкуренция и лими-
тиране“ и събеседване с кандидатите.

IV. Необходими документи:
1.Заявление за участие;
2.Професионална автобиография;
3.Нотариално заверено копие от диплома за висше 

медицинскообразование;
4.Нотариално заверено копие от диплома за придо-

бита специалност по профила на отделението;
5.Сертификати за допълнителна професионална 

специализация иквалификация;
6. Удостоверение за членство в БЛС;
7.Нотариално заверено копие на трудова книжка 

удостоверяващо трудовия стаж;
8. Свидетелство за съдимост;
9. Медицинско удостоверение за психично и сома-

тично здраве;
Идеен проект на тема: „Началник отделение на об-

щинска болница –предизвикателството да управляват 
процесите на предлагане на качествена медицинска помощ 
в условията на ограничен човешки и финансов ресурс 
при нарастваща конкуренция и лимитиране”

V. Срок и място за подаване на документите: 
Необходимите за участието в конкурса документи се 

подават в общ запечатан плик, надписан с името на 
кандидата и длъжността, за която кандидатства. В този 
плик се поставя друг, по-малък, отделен запечатан плик, 
съдържащ идейния проект, надписан по същия начин и с 
допълнителен надпис „идеен проект”.

 Запечатаният плик се входира в Деловодството на 
„МБАЛ Поморие”ЕООД всеки работен ден от 08:00ч. до 
14ч часа, в едномесечен срок от датата на публикуване 
на настоящата обява. В случай, че срокът изтича в нера-
ботен ден, за последен ден на срока се счита първият 
работен ден след изтичането му.

Ежедневно в края на работния ден служителите от 
служба„Деловодство” предават на Управителя входира-
ните през деня документи за участие в конкурса.

Преди подаване на документите кандидатите имат 
право да получат от Отдел „Деловодство” на „МБАЛ По-
морие” ЕООД и да се запознаят със следните документи:

1. Писмената длъжностна характеристика за длъж-
ността „лекар, началникотделение” за съответното отде-
ление, за което кандидатстват, което те удостоверяват с 
подпис и дата, положени на бланката, по текста на която 
сасе запознали;

2. Статистически данни за дейността на съответното 
структурно звено на болницата за периода 2020 – 2023 
година;

3. Икономически данни за предходните 3 години, 
отнасящи се до дейността на съответното структурно 
звено на лечебното заведение.

В 2/дву/-дневен срок /работни дни/ след изтичане на 
срока за подаване на документите, със заповед на Упра-
вителя се назначава комисия за провеждане на конкурса.В 
комисията се включват съответните специалисти.Коми-
сията в 7/седем/-дневен срок /работни дни/ от назнача-
ването й се произнася с решение в писмен протокол по 
допускането за участие в конкурса на кандидатите, по-
дали документи.

На недопуснатите в конкурса се съобщава писмено 
съображенията за отказа. Те имат правата по чл.93, ал.2 
от КТ – да направят възражение,в 7-дневен срок от съ-
общението пред работодателя, обявил конкурса, който 
в3/три/-дневен срок от получаване на възражението 
решава въпроса окончателно.

На допуснатите в конкурса се съобщава писмено 

датата, часа и мястото за провеждане на конкурса, вкл. 
и събеседването.

Назначената от Управителя комисия провежда кон-
курса по документи и събеседване.

VI. Критерии за оценка и класиране на кандидати-
те: 

Комисията разглежда и оценява представените доку-
менти за образование и професионална квалификация 
по точкова система от 1 до 5, както следва:

а/ за първа специалност – 5 точки
б/ за втора специалност – 5 точки
в/ за документи, удостоверяващи допълнителни 

квалификации
– по 2 точки на документ
г/ други квалификационни документи – 1 точка
Комисията разглежда и оценява писмения проект с 

оценка от 2 до 6 с
точност до 0,25;
Комисията провежда събеседване с кандидата по 

защита на изготвения проект и нормативните документи 
в областта на здравеопазването с оценка от2 до 6 с 
точност до 0,25.

Оценките се приравняват към точковата система, 
като оценка 4,50 носи10 точки на кандидата. Всяко по-
вишаване на оценката с по 0,25 добавя по 2 точки по 
съответната позиция.

Комисията класира само успешно издържалите кон-
курса. Издържали конкурса се считат кандидатите, полу-
чили оценки най-малко 4,50

Резултатът от конкурса се обявява чрез съобщение 
писмено на участвалите в него в 3/три/-дневен срок от 
съставянето на протокола на комисията.

Трудовото правоотношение възниква с лицето, което 
е получило най-голям сбор от точки и е класирано на 
първо място за длъжността, закоято е кандидатствал в 
конкурса по реда на т.1 от деня, в който е получило съ-
общението за резултата, при условията на чл.96 от Ко-
декса на труда.Трудовият договор с класирания на първо 
място кандидат ще се сключи за срок от 3 години.

УПРАВИТЕЛ: Д-р Кирил Хинов
Телефон за справки: 0890115203

Шефът на Бургаския музей Милен Николов показа своята рецепта 
ФОТО: АВТОРЪТ

Ето и продуктите за обикновена рибена чорба, може да си я 
приготвите за 5 порции

Касова бележка в Поморие 
за бира и напитки

ФОТО: АВТОРЪТ

Предложения от заведение в к.к. Албена Предложения от заведение в Приморско

Кметът на Созопол Тихомир Янакиев 
показа касова бележка за рибена чорба 
в заведение до плажа на нормални цени
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– рибена чорба, стана хит
В някои кръчми в Несебър 

е 5.90.
Хоби готвачите публи-

куват редовно рецепти, с 
които ще ви излезе евтин-
ко и да си я хапвате у дома.

Такава е рецептата на 
шефа на Бургаския музей 
Милен Николов. Независи-
мо че е от Котел, рибена-
та чорба му е любима, 
показа я в деня на откри-
ването на Етнографския 
музей. Неговата майка я 
приготвяла от консерва 
скумрия. Сега той използ-
ва норвежка скумрия, 
която става за осоляване.  

Към врящата вода и 
зеленчуците като морко-
ви и лук се добавя сварена-
та вече скумрия, която е 
обезкостена, след това 
картофи докато омекнат 
и доматите. Водата за-
дължително трябва да е 
солена е съветът на хоби 
готвача.

Порция цаца  
от 8 до 10 лева 

Порция цаца от 200 
грама варира от 8 до 10 
лева, да си знаете.

В Поморие  преди ден 
даже се похвалиха, че свалят 
цените надолу на морския 
деликатес. Бирата там е 
между 4 и 5 лева, пилешка-
та супа – 4.90. Публикува-
ме менюто отделно.

ДОНА МИТЕВА

„Ял съм рибена чорба в 
заведение, с ориз вътре. Ял 
съм и с фиде – беше ужас-
но, потресаващо“, призна-
ва Димитър Янчев-Брада-
та – неформалният кмет 
на Ченгене скеле. Рибарят 
наред с тънкостите на 
занаята знае и детайли от 
приготвянето на рибена-
та чорба. „Навремето не 
беше толкова модерно тя 
да присъства в менютата 
на заведенията, но пък 
старите рибари винаги 
сме я приготвяли, водени 
от максимата: „Колкото 
повече видове риба има в 
чорбата – толкова по-
хубава е тя“, обяснява той. 

Вещият в рибарския 
занаят подчертава, че 
става дума за риба, улове-
на от местните рибари, 
а не купена, замразена и 
внесена от чужбина. Това 
е храната, която дава 
морето и традиционно я 
има по даляните и рибар-
ските селища. Свързва се 
с поминъка на старите 
рибари.

„Хамсията и цацата се 
слагат в тензух и се раз-
варяват. После само се 
изцеждат хубаво във во-
дата, където са врели. 
По-едрата риба се вари и 
обезкостява. Слагат се 
зеленчуци. Всеки според 
своя вкус. Принципно 
тази чорба не се застрой-
ва, но на даляна я застрой-
ваха с яйце. Ако главите 

на рибите са по-големи се 
разваряват, защото пускат 
желе. Пак им се махат 
костите. Всеки, който 
готви рибената чорба има 
своя тайна подправка. 
Задължителен обаче е де-
весилът“, обяснява Брада-
та, допълвайки, че всеки 
рибар или семейство на 
рибари си имат своя ре-
цепта за чорбата.

В момента морето не е 
щедро към бургаските 
рибари, оплака се той. Има 
само дребен сафрид. По-
пчето го няма от 2 – 3 
години. Нещо се случва, 
дивят се морските хора и 
си припомнят, че в края 
на 60-те години така е 
изчезнала и черноморската 
скумрия.

„За сметка на попчето, 
което го няма, се появява 
от време на време солено-
водна пъстърва, завръща 
се по малко и змаридът. 
Опитните рибари го 
сравняват със светулките 
в гората – те се появяват 
там, където е чист въз-
духът. А сафридът се 
появява само в чиста вода“.

ДИМИТЪР ЯНЧЕВ-БРАДАТА, РИБАР:

Всеки рибар има своя рецепта за нея
„
Старите 
рибари винаги 
сме я приготвя-
ли, водени от 
максимата: 
„колкото повече 
видове риба има 
в чорбата – 
толкова по-ху-
бава е тя“

Димитър  
Янчев-Брадата

Рибена чорба за ценители с традиция от 34 години
ФОТО: ДАНИЕЛА КОСТАДИНОВА, БНР

Комплиментът на заведението   ФОТО: ДАНИЕЛА КОСТАДИНОВА, БНР

ДОНА МИТЕВА

Преди броени дни се 
проведе в Ахтопол репу-
бликанският фестивал по 
подводна фотография Diving 
Fest 2023. Водолази от ця-
лата страна се събраха на 
вече традиционното лят-
но събитие, което се случи 
за тринадесети пореден 
път. То се организира от 
клуб „Приятели на морето“ 
и фирма „Синхрон спорт“ 
и бе позициониран на към-
пинг ДЕА. 

Наред с вълнуващите 
истории за гмуркания, 
интересните лекции по 
подводна археология и но-
ви техники при гмуркане-
то и красивите фотогра-
фии, направени по време на 
фестивала, впечатляваща 
за всички бе и рибената 
чорба, сготвена от фото-
графката Татяна Байку-
шева, която се включи в 
кулинарния конкурс.

Тя разказа, че за първи 
път готви такова голямо 
количество – около 100 
порции, и благодари на 
няколкото доброволци, 
които са ѝ помогнали в 
подготовката на ястието.

„Лястовицата и скор-
пидът бяха съвсем пресни. 
Сутринта отидох да ги 
взема от рибарите. Нека 
кажа и това, че лястови-
цата е рядка риба и много 
добре стана, че имаше от 

нея в мрежите. Калканът, 
паламудът и сафридът 
бяха осигурени от фризера 
на кмета на Ахтопол Ста-
нислав Димитров. Сложих 
още платерина, кефал, 
морски рак и черноморска 
мида. 

Сварява се рибата. По-
чиства са от костите. 
Прецежда се бульонът. 
Слагат се зеленчуците – лук, 
картоф, морков, и те да се 
сварят.

Раците се варят отдел-
но и после с много усилия 
и с помощта на чукче и 
клещи им извадихме месото. 

Черешката на тортата 
е в мидите. Те също се варят 
отделно, почистват се 
внимателно от водорас-
лото в тях, без да се отде-
лят от черупката и се 
връщат в казана. Водата, 
в която са врели, също се 
добавя към ястието – пре-
цедена. Мидите са много 
ефектни като се сервира 
чорбата“, разказва Татяна 
Байкушева.

Като подправки тя из-
ползва задължителния де-
весил, целина, слага внима-
телно няколко листенца 
дафинов лист, така че да 
не навредят на аромата на 
рибата и морските дарове.

Байкушева бе щедра и 
сподели и тайната под-
правка на своята рибена 
чорба: „От един стар моряк 
– радист на кораб от „Оке-

ански риболов“ се научих 
да слагам по малко джин-
джифил в чорбата. Това 
придава лек индонезийски 
вкус“.

Така приготвена, рибе-
ната чорба се сервира с 
резенче любов и оставя 
спомени за дълго време у 
този, който я яде.

Майсторката на мор-
ската супа е наградена за 
умението и усърдието си 
с плакет и маска от кули-
нарния конкурс „Златния 
черпак“.

Като най-трудно за 

себе си тя определя това, 
че за първи път гот-
ви на  веднъж 
такова голямо 
количество 
рибена чор-
ба. Иначе 
обича да я 
прави за 
семейст-
вото си и 
за прияте-
ли, дошли ѝ 
на гости.

Бургаска фотографка сподели тайната подправка на своята

Татяна Байкушева стана носител на „Златния черпак“ по вре-
ме на републиканския фестивал Diving Fest 2023

Най-вкусната чорба става с много видове риба
ФОТО: ТАТЯНА БАЙКУШЕВА, ЛИЧЕН АРХИВ

Мидите, сложени  
с черупките в чорбата



ДОНА МИТЕВА

– Д-р Инджова, вече сме в 
разгара на лятото – как се 
отразяват високите тем-
ператури върху организма 
на децата и на хората от 
третата възраст?

– Всички очакваме с нетър-
пение лятото, но то идва 
освен с веселите и прекрасни 
моменти, и с доста горещини, 
които водят до сериозни 
проблеми, особено при въз-
растните хора с хипертония 
и други сърдечносъдови забо-
лявания. Съвсем ясно и логич-
но е, че при високи темпера-
тури хората се изпотяват, 
губят телесни течности, 
което може да доведе до де-
хидратация. Трябва да се 
използват повече течности. 
Както всяка година се казва, 
не излизайте без шишенце с 
вода на слънцето и особено 
на плажа. Абсолютно препо-
ръчително е да се носят 
шапки, когато се излиза на 

директно слънчево греене. 
– Какво трябва да знаят 

за летните жеги онези, които 
имат проблеми с кръвното 
и със сърцето? Безопасни ли 
са за тях високите темпера-
тури?

– Всичко изброено по-горе 
важи за възрастните хора, 
които имат хипертония, 
високо кръвно налягане, както 
и за хората с хронични забо-
лявания. Те трябва да избягват 
жегите, да излизат на разход-
ка в Морската градина, кога-
то е хладничко, след 17.30 – 18 
ч. вечерта и да се наслаждават 
на морето отдалеч. Плажът 
вече не е за тях. Може по из-
ключение под чадър, и в хлад-
ните часове на деня. 

– Морето и плажът до 
каква степен са препоръчи-
телни за болни от хиперто-
ния, диабет или кожни забо-
лявания?

– При определени кожни 
заболявания морето има по-
ложително влияние, но от-

ново при спазване на ограни-
ченията – да не се стои на 
директно слънце и да се из-
бягват часовете, когато то 
е най-силно. 

– При слънчеви алергии – как 
да се реагира?

– Много хора имат слънче-
ви алергии, които са особено 
неприятни. Появява се ситен 
обрив със силен сърбеж. Най-
много страдат хората със 
светла кожа. За тях е препо-
ръчително, когато излизат 
навън, или дори и на плажа, да 
покриват с някаква тънка 
връхна дреха ръцете си, от-
критите части на тялото. 
За жените никак не е препоръ-
чително да плажуват по мо-
нокини. Това може да доведе 
до сериозно изгаряне и непри-
ятности, свързани със сърбеж 
и обрив. Има слънцезащитни 
кремове с висок фактор, с 
които е хубаво се мажат ли-
цето и откритите части на 
тялото дори и когато не се 
ходи на плаж, но се излиза навън. 

– Колко ли-
тра вода трябва да 
се пие на ден?

– Няма правило. Поне литър 
– литър и половина и всеки 
път, когато човек е жаден. 
Но трябва да се прави разли-
ка между водата и бирата. 
Бирата не замества водата, 
напротив, при прекомерна 
употреба на бира, особено 
както се случва, когато хора-
та са на плаж, може да се 
получи т.нар. водно отравя-
не, което е изключително 
опасно. То е свързано с про-
мяна в солевия баланс на ор-
ганизма и това може да дове-
де даже и до гърчове, до 
мозъчен оток. Бирата не е 
вода. 

– Климатикът – враг  или 
приятел е на пациенти с 
дихателни проблеми?

– Трудно в големите горе-
щини човек може да се въз-
държи от пускането на 
климатици. Известно е, че 
климатиците могат да раз-
пространяват най-различни 
акари, бактерии, вируси. За-
това те трябва редовно да 
се почистват. Но когато е 
необходимо да се охлади ста-
ята, все пак климатикът 
трябва да се използва. Най-
доброто нещо е да се прове-
трява редовно. 

– Първа помощ при слън-

чево изгаряне?
– Често забравяме за вре-

мето, когато сме на плажа. 
Слънцето пече, вятърът 
подухва, охлаждаме се в море-
то и някои хора, особено 
тези със светла кожа, изгарят. 
Редовно имаме чужденци, 
особено от скандинавските 
държави, те са с много свет-
ла кожа, които идват със 
слънчеви изгаряния. Какво 
трябва да се направи изобщо 
при изгаряне – сложете сту-
дени компреси върху изгоре-
ното и потърсете лекарска 
помощ. Наслаждавайте се на 
лятото!
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Разхлаждащи билки 
за горещото време

Има освежаващ, ободря-
ващ и разхлаждащ 
ефект. Чаят от нея е 
ароматен. Може да се 
пие и изстуден.

Студен чай от лайка с 
лимон и мед е чудесна 
напитка за лятото. Това 
питие е здравословно, 
разхлаждащо и енергизи-
ращо.

Също чудесна билка за 
летните жеги като 
подправка или добавка в 
коктейли. Босилекът 
освобождава от токси-
ните и стреса.

Сокът от плодовете на 
арония е разхлаждаща и 
вкусна напитка. 
Подобрява кръвообра-
щението, действа 
тонизиращо, детокси-
киращо и антисептич-
но. Влияе благоприятно 
върху щитовидната 
жлеза, понижава нивата 
на холестерола в 
кръвта, има диурети-
чен ефект.

д-рдомашен

В жегите бирата  
не замества водата

Д-р Здравка Инджова, специалист по  
анестезиология, реанимация и интензивно лечение, 
началник на Спешно отделение в УМБАЛ – Бургас:

Д-р Стилияна Томова приема дарението  ФОТО: УМБАЛ – БУРГАС

Отделението на 
неонатология в УМБАЛ –  
Бургас получи 5 аспиратора 

5 аспиратора, купени със 
средства от благотвори-
телен футболен турнир, 
бяха дарени на Отделение-
то по неонатология в 
УМБАЛ – Бургас. Апарати-
те се използват за интен-
зивна дихателна терапия 
на недоносени бебета и се 
нуждаят от редовна под-
мяна, затова специалисти-
те в отделението високо 
оцениха жеста. „Изказвам 
своята благодарност на 
организатора на турнира 
г-н Боян Дяков, който 
нееднократно ни е оказвал 
помощ и съдействие“, каза 
д-р Стилияна Томова, 
началник на Отделението 
по неонатология при връ-
чване на дарението.

Футболният турнир 
на малки вратички „Заедно 
за децата на Бургас“ се 
организира традиционно с 
благотворителна цел от 
бургаските общественици 
Боян Дяков и Явор Жеков 
и под егидата на Община 
Бургас. Той се проведе в 
края на м. май в спортен 
център „Диалог 359 Арена“. 
Участваха 14 футболни 
отбора. Това бе четвър-
тото издание на турнира, 
а предишните три бяха със 
същата кауза – закупуване 
на медицинска апаратура.

Подкрепа на турнира 
оказаха също Лайънс клуб 
„Виа Понтика“, автокъща 
DYAKOV и езиков център 
Words.

Иван Мандаджиев е на 36 години от 
Бургас. Той е изключително добър, по-
зитивен и стойностен човек, който 
винаги е проявявал сърдечност и съпри-
частност към всеки. Има прекрасна 
съпруга и невероятна дъщеря. Работи 
и е опора на семейството си до 2018 
година. Тогава започва да усеща различ-
ни неразположения. Прави си рутинни 
кръвни изследвания и лошата диагноза 
е факт – Хронична миелоидна левкемия. 
Не губи време и започва лечение в УМБАЛ 
„Св. Георги“ – гр. Пловдив. Повлиява се 
добре от медикаментите и назначената 
терапия. Но всичко хубаво си има край. 
При контролни изследвания в началото 
на месец март 2023 година се установя-
ва, че болестта е започнала да прогре-
сира. За съжаление в България лекарите 
не дават голяма надежда. Лъчът свет-
лина идва от университетска болница 
в  Германия. Докторите от немското 
медицинско заведение заявяват, че ще 
направят всичко възможно, за да го из-
лекуват чрез трансплантация на костен 
мозък.

Вярваме, че Иван ще се излекува и ще 
продължи да води пълноценен живот със 
семейството си.

Той е вече в Германия – назначена му 
е нова медикаментозна терапия, от 
която се повлиява добре. Към днешна 
дата очакваме оферта от болницата 
за неговото лечение. Средствата, кои-
то ще са нужни за трансплантацията 
са непосилни за Иван и неговото семей-
ство. Предстои да стартира дарител-
ска кампания с кутии в различни тър-
говски обекти, както и да се организира 
благотворителен концерт на терито-
рията на град Бургас.

Молим, който има желание и възмож-
ност да се включи в кампанията, да се 
свърже с нас на телефонен номер 0884800009 

Нека дадем шанс на един млад баща 
да отгледа своята невръстна дъщеря.

Открита е дарителска сметка. Всеки 
съпричастен със съдбата на семейство-
то може да помогне!

Нека подадем ръка!

Дарителска сметка:
Банка ДСК
BIC : STSABGSF
IBAN : BG83STSA93000029976834
Иван Мандаджиев

Да подадем ръка на Иван



За повишаване на безо-
пасността в Айтос оста-
ва ограничено транзитно-
то движение на камиони 
над 12 т през града. От 
септември 2021 г. е огра-
ничен трафикът в участък 
от път III-208 Варна – 
Дъскотна – Айтос и от 
тогава досега няма тежки 
пътни произшествия. На 
интернет страницата на 
Агенция „Пътна инфра-
структура“ – www.api.bg, 
за едномесечно обществе-
но обсъждане е публикуван 
проект на заповед за вре-
менна организация и безо-
пасност на движението. 
Тя предвижда да остане 
въведеното преди близо 
две години ограничение за 
транзитното движение 
на тежкотоварни превоз-
ни средства в отсечката 
от 82-ри км, при кръсто-
вището с третокласен 
път Руен – Просеник (път 
III-2085), след с. Ябълчево, 
до 94-ти км в град Айтос, 
и пренасочването им по 
обходни маршрути. Целта 
е чрез преминаването на 

тежкотоварния трафик 
по алтернативни пътища 
да се осигурят безопасни 
условия за живота, здра-
вето и имуществото на 
гражданите на Айтос, 
като се ограничат пред-
поставките за пътно-
транспортни произшест-
вия. По данни на „Пътна 
полиция“ от началото на 
2020 г. до края на 2021 г. в 
отсечката са станали 17 
тежки пътнотранспорт-
ни произшествия, с 27 
ранени и 8 загинали. След 
въвеждането на забраната 
не е регистрирано нито 
едно произшествие в този 
участък.

Обходните маршрути 
за тежкотоварните ками-
они, както и до момента, 
ще са:

• през Ришки проход по 
пътя Шумен – Карнобат 
(път II-73) и първокласен 
път Карнобат – Айтос 
(път I-6);

• път Руен – Просеник – 
Горица (III-2085) и по тре-
токласен път Оризаре – 
Каблешково – Бургас (III-906).

В участъка от път III-
208 през Айтос ще се до-
пуска само преминаването 
на моторни превозни 
средства, снабдяващи 
търговските обекти – 
хипермаркети, бензинос-
танции и асфалтова база, 
с основни стоки и сурови-
ни за нуждите на населе-
нието на града.

Проектът на заповед, 
както и с мотивите за нея, 
са публикувани на интер-
нет страницата на АПИ, 
в секция „Нормативна 
база“, подсекция „Проекти 
на нормативни актове“. 
След приключване на едно-
месечното обществено 
обсъждане на проекта на 3 
август 2023 г. и разглежда-
не на получените стано-
вища от заинтересовани-
те страни ще може да се 
пристъпи към съгласуване-
то на заповедта с Главна 
дирекция „Национална 
полиция“ в МВР, подпис-
ването ѝ и въвеждането 
на временната организация 
за безопасност на движе-
нието.

За безопасността в Айтос остава 
ограничено транзитното движение  
на камиони над 12 тона през града
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Община Айтос уведо-
мява всички заинтересова-
ни граждани, че на инфор-
мационното табло в 
детска градина „Радост“ 
– град Айтос, ул. „Алексан-
дър Стамболийски“ №36, 

са изнесени всички списъци 
за прием на децата в яслена, 
първа, втора, трета и 
четвърта група, в ново-
построената детска гра-
дина на ул. „Отец Паисий“ 
№7, в град Айтос.

ВАЖНО! НЕОБХОДИМО 
Е ПОТВЪРЖДЕНИЕ ОТ 
РОДИТЕЛИТЕ ЗА ЗАПИС-
ВАНЕТО НА ДЕЦАТА В 
ДЕТСКАТА ГРАДИНА – 
СРОКЪТ Е ДО 30 ЮЛИ 2023 
ГОДИНА.

Изнесоха списъците на децата, 
приети в новата детска градина

В участъка от път III-208 през Айтос ще се допуска само преминаването на моторни превозни 
средства, снабдяващи търговските обекти – хипермаркети, бензиностанции и асфалтова база

Отварянето 
на новата 
детска гра-
дина през м. 
септември 
е най-комен-
тираното 
събитие в Ай-
тос през това 
лято
ФОТО: 
ОБЩИНА АЙТОС
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АПИ поиска да прехвърли на Общината  
жп надлез, опасен за преминаване

О Б Я В А
за набиране на персонал за длъжност 

Директор на новопостроена Детска градина 
на ул. „Отец Паисий“ № 7, 

при условията на чл.68, ал.1, т.4 от КТ „до про-
веждането на конкурс по реда на Наредба № 16 
от 1 юли 2022г. за провеждане на конкурси за 

заемане на длъжността „Директор“ в държавните 
и общински институции в системата на предучи-

лищното и училищно образование“.

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЯВЯВА 

от 07.07.2023г. до 17.07.2023г. 
прием на документи 

за заемане на длъжност Директор на ДГ при усло-
вията на чл.68,ал.1, т.4 от КТ „до провеждането на 
конкурс по реда на Наредба № 16 от 1 юли 2022г. 
за провеждане на конкурси за заемане на длъжността 
„Директор“ в държавните и общински институции в 
системата на предучилищното и училищно образование“

I. Определям следните изисквания за заемане 
на длъжността:

1.Да са български граждани, граждани на друга 
държава, членка на Европейския съюз, или на друга 
държава, страна по междудържавна спогодба, про-
дължително пребиваващи в страната чужди граждани, 
при получено съгласие или дългосрочно и постоянно 
пребиваващи в страната чужди граждани;

 2.Да отговарят на изискванията на чл.33, ал.1 
– ал.3 от Наредба №15/2019г. за статута и профе-
сионалното развитие на учителите, директорите и 
другите педагогически специалисти и на чл.215, ал.1 
от ЗПУО, като притежават:

• висше образование, квалификационна степен - 
„магистър“, съгласно Класификатора на областите на 
висшето образование и професионалните направления, 
което да позволява на кандидата да формира норма 
на преподавателска работа

• професионално направление – „Педагогика“, 
специалност „Предучилищна и начална училищна 
педагогика“, с професионална квалификация – „детски 
и начален учител“;

3.Професионален опит – не по-малко от 5 години 
учителски трудов стаж, съгласно чл. 213, ал.2 от ЗПУО;

4.Да не са осъждани за умишлено престъпление от 
общ характер по смисъла на чл. 215, ал.1, т.1 от ЗПУО;

5.Да не са лишени по съдебен ред от правото да 
упражняват учителска професия по смисъла на чл. 
215, ал.1, т.2 от ЗПУО;

6.Да нямат наложено дисциплинарно наказание 
„уволнение“ по чл. 188, ал.3 от КТ, и трудовото пра-
воотношение да не е било прекратявано на основание 
чл. 330, ал.2, т.6 от КТ или на основание чл. 328, 
ал.1, т.5 от КТ в едногодишен срок преди подаването 
на документите за конкурса, освен ако уволнението 
не е отменено, като незаконно по надлежния ред;

7.Да не страдат от заболявания и отклонения, 
които застрашават живота и здравето на децата и 
учениците, определени с Наредба № 4 от 2016 г. за 
заболяванията и отклоненията, при които не може 
да се заема длъжност на педагогически специалист.

 8.Компютърна грамотност.
Място на работа - гр.Айтос, ул.“Отец Паисий“ № 7.
II.Характер на работата: Директорът на общинска 

детска градина планира, организира, ръководи и отго-
варя за осъществяването на образователния процес в 
институцията, в съответствие с държавната политика 
в областта на образованието и планира, организира, 
координира, контролира и отговаря за цялостната 
административно-управленска и финансова дейност 
в институцията.

III. Начин на провеждане на подбора:
a) допускане по документи;
б) писмен изпит, чрез решаване на тест, свързан 

с прилагането на нормативната уредба, свързана с 
предучилищното образование. Тестът съдържа 50 
затворени въпроса с три варианта на отговор, от 
които само един възможен верен отговор. За издържал 
теста ще се счита кандидат получил минимум 30 т. 
До етап защита на програма за развитите на детската 
градина за период от 3 години и интервю се допускат 
кандидати успешно издържали теста.

в) защита на програма за развитие на детската 
градина за период от три години и интервю. Програ-
мата следва да бъде с обем до 10 страници и да е 
поставена в запечатан непрозрачен плик, надписна 
с името на кандидата. 

IV. Необходими документи:
1. Заявление за участие по образец -Приложение № 1.
2. Документ за самоличност (за справка)
3. Професионална автобиография.
4. Документи за завършена степен на висшето 

образование, професионална квалификация, правос-
пособност, научно звание или научна степен (копия).

4. Документи удостоверяващи продължителността 
на стажа и професионалния опит - трудова книжка, 
служебна книжка (копия).

5. Карта за предварителен медицински преглед във 
връзка с кандидатстването за длъжността „директор“ 
на детска градина( оригинал), в случаите когато са 
изтекли повече от три месеца от прекратяване на 
последното трудово/служебно правоотношение на 
кандидата;

6. Удостоверение, че кандидатът не се води на 
диспансерен отчет за психично заболяване.

7. Декларация по чл.215, ал.1,т.2 от ЗПУО;
8. Други документи по преценка на кандидата.
Копията от представените документи следва да 

са ясни, четливи и заверени с „Вярно с оригинала” 
лично от кандидата.

За удостоверяване на изискванията за съдимост 
и лишаване от право да упражнява професия, ко-
мисията осигурява служебно електронна справка 
за съдимост на кандидатите, подали документи 
за участие в конкурса. 

9. Програма за развитие на детската градина, за 
период от три години, поставена в непрозрачен плик, 
надписан с името на кандидата. Пликът с програмата 
се поставя в плика с необходимите документи за 
участие в подбора.

V. Срок и място за подаване на документите: 
Документите по т.IV се подават в срок до 17 
часа на 17.07.2023г. Подаването на заявлението и 
приложенията към него се извършва лично от всеки 
кандидат или чрез негов пълномощник в сградата на 
Община Айтос в Център за административно обслуж-
ване на ул.“Цар Освободител“ № 3, гише Деловодство. 
Заявлението и документите за участие се подават в 
запечатан плик с надпис „За подбор за заемане на 
длъжността „Директор” на общинска детска градина/ 
и се посочват трите имена на кандидата, точен 
адрес, имейл и телефон за връзка.

Длъжностната характеристика и информация за 
длъжността ще бъде предоставена за запознаване на 
кандидатите при подаване на документите.

 Списъците с допуснатите и недопуснати кандидати 
ще се публикуват на интернет страницата на община 
Айтос до 7 дни от изтичане срока за подаване на 
документи. Всички останали съобщения, свързани с 
провеждането на процедурата ще бъдат обявени на 
сайта на Община Айтос, в раздел конкурси.

 
ВАСИЛ ЕДРЕВ
Кмет на община Айтос

ЗАПОВЕД
№ РД-08-494

гр. Айтос, 05.07.2023г.

 На основание чл.44, ал.1, т.1 и ал.2 от Закон за 
местното самоуправление и местната администрация, 
във връзка с чл. 35, ал. 1 от Закон за общинската 
собственост, във връзка с чл. 60, ал. 1 и ал.3 и чл. 45, 
ал.1 от Наредба за реда за придобиване, управление 
и разпореждане с общинско имущество, във връзка с 
Решение № 591, вписано в протокол № 45, т.15 от ДР 
на заседание на ОбС – Айтос, проведено на 30.05.2023г. 

ЗАПОВЯДВАМ:
I. Откривам процедура за провеждане на публичен 

търг с явно наддаване за продажба на недвижим имот 
- частна общинска собственост, представляващ:

Поземлен имот с идентификатор 62013.33.61, с 
площ 34277 кв.м, находящ в м. „Килника”, в землището 
на с. Раклиново, с начин на трайно ползване „лозе”, 
категория девета, при граници на имота: 62013.33.77, 
62013.33.58, 62013.33.64, 62013.33.75, 62013.33.63, 
62013.33.59, 62013.33.56, 62013.33.25, актуван с АОС 
№ 6146/12.04.2023г.

Начална тръжна цена: 28217,00 лв. /двадесет и осем 
хиляди двеста и седемнадесет лева/.

Посочената начална тръжна цена е без ДДС (освобо-
дена доставка съгл. чл. 45, ал. 1 от Закона за данъка 
върху добавената стойност).

 II.Търгът да се проведе на 26.07.2023г. от 09:30ч. в 
малката заседателна зала на Община Айтос, ул.”Цар 
Освободител” № 3.

 III. Определям стъпка на наддаване в размер на 
2000,00лв. /две хиляди лева/.

 IV. Определям депозит за участие - 10 % от 
началната тръжна цена за имота – 2821,70лв. /две 
хиляди осемстотин двадесет и един лева и седемде-
сет стотинки/, вносим в брой в касата на Община 
Айтос, или по банков път по сметка на общината BG 
27BUIN95613300447527, BIG-BUINBGSF в „Алианц Банк 
България”, в срок до 12:00 ч. на 25.07.2023г. При 
внасяне на депозит по банков път, средствата следва 
да са постъпили по сметка на общината до 12:00 ч. 
на 25.07.2023г. 

 V.Утвърждавам 1/един/ комплект тръжна документация 
за провеждането на търга, съдържащ следните документи:

1. Копие от Заповедта за откриване на тръжна 
процедура

2. Заявление за участие- приложение №1
3. Декларация за оглед-приложение №2
4. Декларация за условията на търга- приложение №3
5. Декларация за съгласие за събиране, използване 

и обработване на лични данни - приложение №4

6. Тръжни условия
7. Копие от Акт за общинска собственост
8. Копие от скица на имота
9. Договор за продажба /проект/
 VI. Закупуването на тръжната документация на 

стойност 30.00 лв. без ДДС да става в Центъра за 
услуги и информация на гражданите в Община Айтос 
до 16:00 часа на 24.07.2023г. 

 VII. Кандидатите следва да представят в запечатан 
непрозрачен плик до 12:00 часа на 25.07.2023г. 
в Центъра за услуги и информация на гражданите, 
следните документи:

-заявление за участие- приложение №1
-декларация за оглед-приложение №2
-декларация за условията на търга- приложение №3
-декларация за съгласие за събиране, използване и 

обработване на лични данни - приложение №4
- документ за внесен депозит;
- документ за закупена тръжна документация;
 -нотариално заверено пълномощно – ако участникът 

не присъства лично на търга. Допустимо е пълномощното 
да не се постави в плика, а да се предаде на комисията 
на нейното заседание. На комисията се предоставя 
оригинал или заверено за вярност копие, като в този 
случай оригиналът се показва за сверка;

 VIII. До участие в търга се допускат физически и 
юридически лица. Върху плика, в който кандидатът е 
поставил необходимите документи за участие в търга, се 
записва обекта на търга, наименованието на кандидата 
и ако е юридическо лице се записва и ЕИК на фирмата.

 IX. Оглед на имота може да се извърши всеки работен 
ден до 12:00 часа на 25.07.2023г., след представяне 
на документ за закупена тръжна документация и пред-
варителна заявка.

 X. Начин на плащане - в 14 - дневен срок от влизане 
в сила на заповедта за спечелил участник, спечелилият 
кандидат следва да внесе пълната сума и дължимите 
данъци и такси, и да се яви за сключване на договор.

Настоящата заповед да се обяви във в-к „Народен 
приятел”, Радиовъзел – гр.Айтос, сайта на община 
Айтос и на определените за целта места в сградата 
на съответното кметство и на информационното табло 
на общината.

Изпълнението на настоящата Заповед възлагам на 
отдел „Общинска собственост”.

Допълнителна информация на тел.: 0558/2 77 45, 
0558/2 57 81

Контрол по изпълнение на заповедта ще упраж-
нявам лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ОБЯВЛЕНИЕ

Диплома № 002624 от 
24.09.1975 година и дубликат  
към дипломата №21482 от 
23.12.1986 година на името 
на Мехмед Мустафа Мустафа 
- ИЗГУБЕНИ.

ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ 
КЪМ ГРАЖДАНИТЕ

Уважаеми граждани,
Не предоставяйте отпадъците си на лица (много често, с каруци или 

микробуси), които не притежават разрешително за транспортирането им. 
Доверявайки се на такива лица, Вие спомагате за създаването на нерегла-
ментирани сметища и замърсяване на околната среда.

Обръщаме се с апел към всички Вас - търсете услугите на фирми, които 
притежават разрешително за събиране и транспортиране на отпадъци.

Ако имате въпроси във връзка с транспортирането на отпадъци, 
звънете на тел. 0897 992 321, лице за контакти: Катя Иванова – Старши 
експерт, Дирекция „ТСУРР”, стая №6

Областно пътно уп-
равление – Бургас 
предложи на Общин-

ски съвет – Айтос безвъз-
мездно да прехвърли в 
полза на Община Айтос ж.п. 
надлез път I-6 „Гр. ОПУ 
Ямбол – Карнобат – Бургас“, 
при км 469+464. Явно, с цел 
да „предизвика интереса“ 
на Общината, ОПУ е изпра-
тило писмо, с „уверението“, 
че надлезът не се ползва за 
нуждите на АПИ. И с уточ-
нението, че надлезът е „с 
прекъснат достъп и създа-
ва опасност за преминава-
щите по него, както и за 
движещите се влакове“. 
Съоръжението, според пис-
мото, е с отпаднала необ-
ходимост за ОПУ-Бургас и 

поради тази причина ре-
монтът и поддръжката на 
моста е нецелесъобразен 
разход за АПИ. Предложе-
нието към Общинския съвет 
е да бъде дадено становище 

с цел „стартиране на про-
цедура по промяна на ста-
тута на съоръжението и 
безвъзмездно му прехвърля-
не в полза на Община Айтос“. 

Преди да влезе в Съвета 

за разглеждане, по пред-
ложението становище 
изрази кметът Васил 
Едрев. „Нецелесъобразно 
е общината да придобие 
(дори и безвъзмездно) 

съоръжение, което не 
функционира, като мо-
тивите са това са след-
ните: За поддържането, 
стопанисването и обез-
опасяването на надлеза 

са необходими средства 
и квалифициран персонал 
(специалисти по пътно 
строителство), с които 
общината не разполага.“

Съветът също отказа 
безвъзмездния „подарък“, и 
не даде съгласие Общината 
да придобие безвъзмездно 
от АПИ правото на соб-
ственост върху железопъ-
тен надлез на старото 
трасе на пътя над жп линия 
Бургас – София.  

След това решение, ред-
но е АПИ да се погрижи за 
достъпа и сигурността, 
по и под въпросния надлез, 
защото нейна е не само 
грижата, но и отговор-
ността.

НП

Общинският съвет каза „не“

Съветът 
заседава



Нов фронт офис с двама 
социални работници 
ще бъде открит в Об-

щинския център за социални 
и здравни услуги (ОЦСЗУ) в 
Айтос. Работата му ще 
включва дейности, свързани 
с отговорността на Общи-
ната по Закона за социалните 
услуги, за насочването за 
ползване на социални услуги. 

Това е една от целите на 
общинския проект „Укрепва-
не на капацитета на Община 
Айтос за предоставяне на 
социални услуги“ по програма 
„Развитие на човешките ре-
сурси 2021-2027“, финансира-
на от „Европейски социален 
фонд плюс“. Проектът е на 
стойност 88 811.00 лв. Изпъл-
нението на дейностите е за 
срок от 24 месеца. 

По проекта ще бъдат обу-
чени и ще повишат компе-
тенциите си 15 служители 
на Общинския център. Важна 
част от подготовката и 
изпълнението на дейностите 
за укрепване на общинския 
капацитет е проучването и 
изготвянето на анализ за 
потребностите от социални 
услуги, както и провеждането 
на разяснително-информа-
ционни кампании в общност-
та.

Изпълнението му е свърза-
но с прилагане на мерки за 
осигуряване на необходимата 
подкрепа и за упражняване 
правомощията и задължени-
ята на местната власт, 
свързани със Закона за социал-
ните услуги (ЗСУ). В рамките 
на проекта ще бъдат напра-

вени проучвания в областта 
на социалните услуги на те-
риторията на община Айтос 
за нуждите, обхвата и по-
требностите от социални 
услуги. 

Ще бъдат проведени ин-
формационни кампании за 
проблемите и възможности-
те за подкрепа, които предос-
тавя Общината в сферата на 
здравно-социалните услуги.

Дейностите по проекта 
ще допринесат за реформи в 
областта на социалните ус-
луги, ще повишат професио-
налните умения и квалифика-
цията на служителите на 
Центъра, и ще помогнат за 
предоставяне на по-ефектив-
ни грижи на хората от най-
уязвимите групи на терито-
рията на община Айтос.

Община Айтос ще отвори нов офис за социални услуги 
по проект за укрепване капацитета в социалната сфера
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З А П О В Е Д
 № РД-08-495

гр. Айтос, 05.07.2023г.

 На основание чл.44, ал.1, т. 1 и ал.2 от ЗМСМА, 
чл.37и, ал.13 от ЗСПЗЗ, чл. 60, ал.1 и ал.3, във връзка 
с чл. 57, т.3 от Наредбата за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинско имущество, 
във връзка с чл.11 от Наредбата за стопанисване, 
управление и разпореждане със земи от общинския 
поземлен фонд и в изпълнение на Решение на ОбС – 
Айтос №529/24.02.2023 г., обективирано в протокол 
№ 42, т.5 от ДР

З А П О В Я Д В А М:
1. Откривам процедура за провеждане на публичен 

търг с явно наддаване за отдаване под наем за срок 
от 1 стопанска година (за стопанската 2023/2024г.) на 
останалите след разпределение свободни имоти - паси-
ща и мери от общинския поземлен фонд (Приложение 
№1), определени за индивидуално ползване, в който 
да бъдат допуснати до участие само собственици на 
пасищни селскостопански животни, регистрирани в 
Интегрираната информационна система на БАБХ. 

 2. Търгът да се проведе на 26.07.2023 год. от 09:45 
часа в малката заседателна зала на Община Айтос, ул. 
“Цар Освободител” №3.

3. Началната тръжна цена е определена с решение 
на ОбС – Айтос №529/24.02.2023 г., обективирано в 
протокол № 42, т.5 от ДР и посочена в Приложение 
№1, неразделна част от настоящата заповед. Посо-

чената начална тръжна цена е без ДДС (освободена 
доставка съгл. чл. 45, ал. 1 от Закона за данъка върху 
добавената стойност).

4. Определям стъпка на наддаване –10 % от началната 
тръжна цена на декар.

5. Определям депозит за участие в размер на 10 
% от началната тръжна цена за целия имот, вносими 
в брой в касата на Община Айтос, или по банков път 
по сметка на общината BG27BUIN95613300447527 BIC: 
BUINBGSF при Алианц Банк България в срок до 12:00 
часа на 25.07.2023г. При внасяне на депозит по банков 
път, средствата следва да са постъпили по сметка на 
общината до 12:00 часа на 25.07.2023г.

6. За обезпечаване изпълнението на задълженията 
по договора за наем, определям парична гаранция в 
размер на една годишна наемна вноска, достигната на 
търга, която се внася преди сключване на договора. 
Внесената парична гаранция, след изтичане на срока на 
договора се освобождава, като не се начислява лихва.

 7. Утвърждавам тръжна документация за провеж-
дането на търга:

-Копие от заповед за провеждане на публичен търг 
с явно наддаване

-Заявление за участие - приложение №2;

- Декларация за оглед на имота – приложение №3;
- Декларация за условията на търга и проекто-дого-

вора – приложение №4;
-Декларация за съгласие за събиране, използване и 

обработване на лични данни – приложение №5;
-Тръжни условия
-Договор проект 
 8. Тръжната документация е на стойност 5.00 лв. /

пет лв./ без ДДС за всеки отделен имот и може да се 
закупи в Центъра за административно обслужване /ЦАО/ 
на общината до 16:00 часа на 24.07.2023г

9. Документи за участие се приемат до 12:00 ч. на 
25.07.2023г., в ЦАО на общината. В запечатан, непро-
зрачен плик се поставят следните документи:

- Заявление за участие в търга - приложение №2;
- Документ за внесен депозит
- Документ за закупена тръжна документация
- Декларация за оглед на имота – приложение №3;
- Декларация за условията на търга и проекто-дого-

вора – приложение №4;
-Декларация за съгласие за събиране, използване и 

обработване на лични данни – приложение №5;
- Нотариално заверено пълномощно – ако участникът 

не присъства лично на търга. Допустимо е пълномощното 

да не се постави в плика, а да се предаде на комисията 
на нейното заседание. На комисията се предоставя 
оригинал или заверено за вярност копие, като в този 
случай оригиналът се показва за сверка.

10. До участие в търга се допускат физически и юри-
дически лица, собственици на пасищни селскостопански 
животни, регистрирани в Интегрираната информационна 
система на БАБХ. Върху плика, в който кандидатът е 
поставил необходимите документи за участие в търга, се 
записва обекта на търга, наименованието на кандидата 
и ако е юридическо лице се записва и ЕИК/Булстат.

 11. Начин на плащане: в 14- дневен срок от влизане 
в сила на заповедта за спечелил участник, спечелилият 
кандидат следва да внесе един годишен наем и гаранция 
по изпълнение на договора в размер на една годишна 
наемна вноска, достигната на търга. 

12. Настоящата заповед да се обяви във в-к „Наро-
ден приятел”, Радиовъзел – гр.Айтос, сайта на община 
Айтос и на определените за целта места в сградата на 
съответното кметство и на информационното табло на 
общината.

Изпълнението на настоящата Заповед възлагам на 
отдел „Общинска собственост”.

Допълнителна информация: кметството по место-
нахождение на имота и Община Айтос - тел. 2-57-81 
и 2-77-45

Контрол по изпълнение на заповедта ще упраж-
нявам лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
Кмет на Община Айтос

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ



ДО ВСИЧКИ ЗАИНТЕРЕСОВАНИ СТРАНИ 
ОТ ОБЩИНА АЙТОС

ПОКАНА
за участие в информационни срещи/семинари 

по проект № BG06RDNP001-19.610-0090

Сдружение «Местна инициативна група - Айтос»,

Кани всички  заинтересовани страни да вземат 
участие в предстоящите информационни срещи/
семинари във връзка с изпълнение  на  проект № 
BG06RDNP001-19.610-0090 «Проект за изготвяне на 
Стратегия за Водено от общностите местно развитие за 
програмен период 2023 - 2027 г. за територията на Сдружение 
«Местна инициативна група - Айтос»», Административен 

договор № BG06RDNP001-19.610-0090-C01/РД 50-121 от 
05.04.2023 г. за предоставяне на безвъзмездна финансова 
помощ по процедура № BG06RDNP001-19.610 за подбор 
на проекти за подготвителни дейности по подмярка 19.1 
„Помощ за подготвителни дейности“ от мярка 19 „Водено 
от общностите местно развитие“ от Програма за развитие 
на селските райони 2014-2020 г.

Целта на информационните срещи/семинари е да се 
популяризира процеса на разработване на Стратегия за 
Водено от общностите местно развитие за територията на 
«Местна инициативна група - Айтос». На срещите ще се 
информира местното население за етапите на подготовка 
на СВОМР, възможностите за включване на фондове от 
различните Европейски структурни и инвестиционни 
фондове, програми, съответните мерки и възможностите 
за участие на местната общност.

ГРАФИК НА СЪБИТИЯТА 
ЗА ПЕРИОДА 10.07.2023 г. - 14.07.2023 г.:

№
Описание Място 

на провеж-
дане

Дата 
на провеж-
дане

Час

1 Провеждане 
на еднодневна 
информацион-
на среща/
семинар 

гр.Айтос, 
Посетител-
ски център, 
находящ 
се в Ет-
нографски 
комплекс 
„Генгер“

10.07.2023 г. 10:00 
часа

2 Провеждане 
на еднодневна 
информацион-
на среща/
семинар 

с. Тополица,
Младежки 
дом към 
Кметство 
с.Тополица

11.07.2023 г. 10:00 
часа

3 Провеждане 
на еднодневна 
информацион-
на среща/
семинар 

Народно 
читалище 
„Кирил и 
Методий - 
1929“, с. 
Пещерско

12.07.2023 г. 10:00 
часа

4 Провеждане 
на еднодневна 
информацион-
на среща/
семинар 

Зала в 
сградата на 
Кметство 
-  с. Пирне

13.07.2023 г. 10:00 
часа

РАЗЧИТАМЕ НА ВАШЕТО АКТИВНО УЧАСТИЕ!
ЗА ДОПЪЛНИТЕЛНА  ИНФОРМАЦИЯ:  
• Офис на СНЦ „МИГ-Айтос“, град Айтос, ул.”Васил 

Левски” № 2
• e-mail: mig_aytos@abv.bg
• електронен адрес: www.mig-aytos.com
• телефони: 0882461304; 0885066293 

Настоящата публикация е осъществена с финансовата 
помощ на Европейски земеделски фонд за развитие 
на селските райони във връзка с Административен 
договор № BG06RDNP001-19.610-0090-C01/РД 50-121 
от 05.04.2023 г. за предоставяне на безвъзмездна 
финансова помощ по процедура № BG06RDNP001-19.610 
за подбор на проекти за подготвителни дейности по 
подмярка 19.1 „Помощ за подготвителни дейности“ от 
мярка 19 „Водено от общностите местно развитие“ от 
Програма за развитие на селските райони 2014-2020 г.

п.к. 8500 град Айтос, община Айтос, област Бургас, 
ул.”Васил Левски” № 2
www.mig-aytos.com; моб.тел. +359 886 881 212 ; e-mail: 
mig_aytos@abv.bg
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Потребностите и потенциалът на общността ще са 
водещи при разработването на стратегия за ВОМР

МИГ-Айтос стартира информационна кампания за 
подготовка на местна стратегия 2023 – 2027 г.

На 3 юли, с информа-
ционна конференция 
в Заседателната зала 

на Община Айтос, беше 
даден стартът на инфор-
мационната кампания на 
Местна инициативна група 
– Айтос. Кампанията е във 
връзка с проект за изготвя-
не на Стратегия за местно 
развитие за новия програмен 
период 2023 – 2027 година. 
Безвъзмездната финансова 
помощ за подготовка на 
Стратегията за Водено от 

общностите местно раз-
витие на МИГ – Айтос е по 
Програмата за развитие на 
селските райони.

Територията на МИГ – 
Айтос съвпада с терито-
рията на община Айтос, 
Стратегията обхваща 
всички населени места в 
общината. Нейното при-
лагане е насочено към по-
стигне на интегриран ефект 
за симулиране на местното 
развитие. Целта е превръ-
щане на територията в 

динамично развиващ се район, 
с разнообразен и устойчив 
бизнес, заетост и стабилни 
доходи, с адекватни за 21. 
век условия, качество и 
стандарт на живот за хо-
рата и ефективно използ-
ване на местните ресурси.

През тази седмица кон-
ференцията беше само 
началото на серия от обу-
чения по проекта. Марияна 
Саваклиева, изпълнителен 
директор на МИГ-Айтос, 
запозна присъстващите с 

целите на проекта и ин-
формационната кампания. 
Идеята е местната общност 
да научи какви са възмож-
ностите за финансиране 
по различните оперативни 
програми и да насърчи граж-
дани, фирми и институции 
да се включат в разработ-
ването и бъдещото прила-

гане на Стратегията. 
Следвайки принципа 

„отдолу нагоре“, Страте-
гията ще бъде разработена 
изцяло въз основа на мест-
ните потребности и по-
тенциал, изведени вследствие 
на широкообхватно проуч-
ване и консултиране с 
местната общност, харак-
теристиките и предим-
ствата на територията 
на МИГ – Айтос.

Стратегията за Водено 
от общностите местно 
развитие трябва да бъде 
изготвена в шестмесечен 
срок и публично обсъждана. 
През първата седмица на м. 
юли се проведоха още три 
информационни събития. 
На 5 юли в Посетителски 
център „Генгер“ се проведе 
обучение на местни лидери 

и заинтересовани страни. 
На 6 юли обучения се про-
ведоха и в селата Тополица 
и Мъглен.

Настоящата публикация 
е осъществена с финансовата 
помощ на Европейски земе-
делски фонд за развитие на 
селските райони във връзка 
със Споразумение за изпълне-
ние на Стратегия за Водено 
от общностите местно 
развитие №РД50-146/21.10.2016 
г. по подмярка 19.4.”Текущи 
разходи и популяризиране на 
стратегия за Водено от 
общностите местно развитие” 
на мярка 19 „Водено от общ-
ностите местно развитие” 
на Програмата за развитие 
на селските райони за периода  
2014 – 2020 г.

ЕВРОПЕЙСКИЯТ ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ 
ЕВРОПА ИНВЕСТИРА В СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

СНЦ „МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС”

ЕВРОПЕЙСКИЯТ ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ 
ЕВРОПА ИНВЕСТИРА В СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

СНЦ „МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС”

С конференция в Заседателната зала беше даден стартът на 
информационната кампания на МИГ-Айтос

Екипът на СНЦ 
„МИГ – Айтос“

Откриха Лятна танцова 
академия 2023

На 3 юли стартира поред-
ното издание на Лятна тан-
цова академия 2023 на НЧ 
„Васил Левски 1869“ – Айтос. 
Репетициите с децата ще се 
провеждат всеки ден от поне-
делник до петък в продължение 
на две седмици. Участниците 
ще усвояват различни танцо-

ви стилове – модерни и народни 
танци, зумба и хип-хоп. Тради-
ционно, читалищната инициа-
тива ще завърши с концерт-про-
дукция на откритата сцена на 
площад „Свобода“.

В първия ден на Академията 
„азбуката на танца“ учиха най-
малките, под ръководството на 
хореографите Ивелина Костади-
нова и Мая Христова.

НП

Много танци в читалището през юли
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Поредни стъпки към 
разрешаването на 
инфраструктурни 

проблеми

Нови медали за гребците на „Созопол“

ЦСРИ – Черноморец отбеляза 
10 години от своето създаване

Феерия от цветове и изкуство представят 
младежи от страната и чужбина

Празник на билките в ДГ „Снежанка“

Жителите на общи-
на Созопол, които 
имат право, дого-

дина ще получат не по 4, а 
по 5 кубика дърва за огрев 
на преференциални цени, 
съобщи по време на послед-
ното заседание на Общин-
ски съвет кметът Тихомир 
Янакиев. Това обаче ще 
става при засилен контрол.

„Разпоредил съм да се 
актуализират списъците 
на хората, които имат 
право на дърва на по-ниски 
цени за следващата зима. 
Наблюдаваме една практи-
ка, при която хора са запи-
сали цялото си семейство 
да получават по 4 кубика, 
а децата им са в чужбина и 
си идват в Созопол само за 
седмица – две през лятото. 
Това не е незаконно, но не 
е морално, защото по то-
зи начин лишават възраст-
ни жители на общината, 

които не могат да си 
позволят дърва на пазарни 
цени“, каза кметът Янаки-
ев. 

Той каза още, че е напра-
вен 10-годишен план на 
горското стопанство за 
сеч и според него е възмож-
но хората да получават не 
по 4, а по 5 кубика дърва 
догодина. 

Той уточни, че много от 
хората по селата вече са си 
получили дървата за след-
ващия отоплителен сезон. 
Само за Созопол и Черно-
морец доставките ще за-
почнат през септември, 
след края на летния сезон.

Кметът ще направи 
проверка и ще проведе 
разговори и с превозвачите 

за цените, на които дос-
тавят дървата. Според 
него в момента те не са 
съобразени с възможност-
ите на хората.

„Това не се прави с цел 
да се облагодетелстват 
превозвачите, а е част от 
социалните политики на 
община Созопол“, заяви 
кметът.

Жителите на общината  
ще получават повече дърва за огрев

но при по-строг контрол



Започна фестивалът 
„Черноморски вечери”
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На 6 юли бе открит фестивалът 
„Черноморски вечери“, по вре-
ме на който на една сцена ще 

се представят български и чуждес-
транни изпълнители от различни 
жанрове на танцовото и певческо 
изкуство. 

VII Международен фестивал „Чер-
номорски вечери” се организира от 
НЧ „Димо Николов – 1908“ под па-
тронажа на Кметство Черноморец 
с цел популяризиране на изкуството 
и представяне богатството и раз-
нообразието на културните корени 
на различни държави.

За да покажат красотата и уни-
калността на фолклора на своя 
край, пред черноморска публика ще 
се представят освен български 
състави от всички краища на стра-
ната, така и състави от Сърбия, 
Северна Македония, Босна и Херце-
говина.

Всяка година своеобразната среща 
на балканската култура, традиции 
и обичаи създава нови възможности 
за съвместни дейности, социализи-
ране и сприятеляване между талант-
ливи танцьори, певци и техните 
ръководители.

ПРОГРАМА ЗА ПРЕДСТОЯЩИТЕ ДНИ
07.07.2023г.

19.30ч. - ФЕСТИВАЛНА ПРОГРАМА
08.07.2023г.

20.30ч. - ФЕСТИВАЛНА ПРОГРАМА
09.07.2023г.

20.00ч - ДЕФИЛЕ НА ГРУПИТЕ
ГАЛАКОНЦЕРТ 
ЗАКРИВАНЕ НА ФЕСТИВАЛА
Фестивалната програма ще се про-
вежда на открита сцена пред НЧ 
„Димо Николов – 1908“.

О Б Я В А
На основание чл. 80 от Наредба за реда за придобиване, управление 

и разпореждане с общинска собственост, и във връзка с изпълнение на 
Решение № 1031 от Протокол № 40/28.04.2023 г., на Общински съвет 
Созопол, съгл. решение по т. 5 от Протокол №19/19.06.2023 г. на Комисия 
чл.59, ал.6 от НРПУРОС, назначена със Заповед № 8-Z-265/18.02.2020 г.. 
открива процедура за провеждане на публично оповестен конкурс за отда-
ване под наем на помещение с площ 10 кв.м. /десет квадратни метра/, 
находящо се на първи етаж, в сграда с идентификатор 67800.502.180.1 
//ЕКАТТЕ - шестдесет и седем хиляди и осемстотин, кадастрален район 
- петстотин и две, поземлен имот – сто и осемдесет, сграда -еднот/, 
със застроена площ 923 кв.м. /деветстотин двадесет и три квадратни 
метра/, с предназначениe „Сграда за образование“, брой етажи на 
обекта 4 /четири/, с адрес: общ. Созопол, гр. Созопол, ул. „Иван Вазов“, 
построена в поземлен имот с идентификатор 67800.502.180 по КККР 
одобрени със Заповед № РД-18-60/.04.10.2007год. от изпълнителния 
директор на АГКК. 

Начална конкурсна месечна наемна цена– 110,00 лв /сто и десет 
лева/ без ДДС 

Размер на депозита за участие в процедурата – 11,00 лв. /единадесет 
лева/

Цена на тръжната документация – 20,00лв., /двадесет лева/ без ДДС.
Срок за отдаване под наем – 5 /пет/ години/
Начин на плащане – предложената наемна цена за първия месец се запла-

ща преди подписване на договора като се прихваща депозитът за участие в 
конкурсната процедура. Заплащането на наемната цена за следващите месеци 
се внасят до 10/десето/число всеки следващ месец на срока по договора.

Депозитът се внася по банкова сметка на община Созопол при „ЦЕН-
ТРАЛНА КООПЕРАТИВНА БАНКА“ АД- IBAN BG41 CECB 9790 3379 9626 02.

Изисквания към кандидатите: да са физически лица или търговци по 
смисъла на чл.1 от Търговския закон; да не са в производство по ликвидация 
или несъстоятелност.

Документи за участие в конкурса се закупуват от касата в Центъра за 
Административно информационно обслужване находящ се в Административ-
ната сграда на Община Созопол – пл.”Хан Крум” № 2 от всеки работен ден 
от 8.30ч. до 17:15 часа, но до 12.00ч. на 24.07.2023 г.

 Предложения за участие в конкурсната процедура се подават лично 

от кандидатите или от техни упълномощени представители в запечатани 
непрозрачни пликове, с ненарушена цялост всеки работен ден в Центъра за 
Административно информационно обслужване находящ се в Административната 
сграда на Община Созопол – пл. „Хан Крум“, № 2 до 17:15 часа на 24.07.2023 
г. Върху плика се отбелязват името на участника и предмета на конкурса.

  Оглед ще се извършва всеки работен ден с представител от Община 
Созопол от 10.00 до 12.00 часа след предварителна заявка и закупена кон-
курсна документация до изтичане на крайния срок за подаване на офертите.

 Конкурсът ще се проведе на 25.07.2023 г. от 14:00 часа в сградата на 
община Созопол в съответствие с описаните тук и утвърдени от кмета на 
община Созопол условия.

Спечелилият конкурса в 14-дневен срок от връчване на заповедта за 
определяне на наемател внася по сметка на община Созопол предложената 
наемна месечна цена, като се прихваща внесеният депозит за участие. В 
случай, че той не направи това, кметът на община Созопол със заповед ги 
обявява за декласирани и внесените депозити за участие не се възстановяват, 
а за спечелил се обявява участникът, класиран на следващо място.

 Допълнителна информация: тел.0550/25772; 0550/25771

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ /п/
Кмет на община Созопол

Съобщение
Дирекция „Социално подпомагане“ – Созопол уведомява гражданите, 

че приема заявления-декларации за целева помощ за отопление по реда 
на Наредба №РД 07-5 от 16.05.2008 г. за отоплителен сезон 2023/2024 
г. като крайният срок за подаването им е 31.10.2023г. 

Заявленията декларации се приемат в сградата на Дирекция „Социално 
подпомагане“ – Созопол на пл. „Черно море“ №1 и кметствата по населените 
места в община Созопол по предварително утвърден график.

НЕОБХОДИМИ ДОКУМЕНТИ ПРИ ПОДАВАНЕ НА ЗАЯВЛЕНИЯ 
ДЕКЛАРАЦИИ ЗА ЦЕЛЕВИ ПОМОЩИ ЗА ОТОПЛЕНИЕ ПО РЕДА НА 

НАРЕДБА №РД/07-05 от 16.05.2008 г. 
1. Лични карти на всички членове на семейството, навършили 14 г. 

възраст и на съжителстващите лица (за справка);
2. Документи за брутни доходи от:
– трудови правоотношения и/или приравнени на тях правоотношения 

за предходните 6 месеца;
– извършване на услуги с личен труд за предходните 6 месеца;
– дейности в областта на селското, горското и водното стопанство 

(наеми, аренди, получени ренти за предходните 6 месеца);
– стипендии за предходните 6 месеца; и др.
Забележка: При необходимост социалните работници могат да изис-

кват и други документи от значение при определяне правото на социално 
подпомагане, които не могат да бъдат получени служебно.

За повече информация е необходимо да се обърнете към социал-
ния работник по район за община Созопол или на тел: 0550/ 2-24-19

ОБЯВИ

ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ СТЕПЕН - БУРГАС

гр. Бургас, п.к. 8000, ул. „Цар Асен” №4, теле-
фон 02 922 38 76

Военно окръжие ІІ степен – Бургас обявява, че 
със заповед №3РД - 497/21.06.2023 г. на командира 
на Съвместното командване на силите е разкрита 
процедура за приемане на военна служба на 27 
(двадесет и седем) лица, завършили граждански 
средни или висши училища в страната или в 
чужбина във военни формирования от състава на 
Съвместното командване на силите (СКС).

1. За в.ф. 22980-София – 14 (четиринадесет) 
места;

2. За в.ф. 52210-Банкя – 1 (едно) място;
3. За в.ф. 28860-Г. Малина – 12 (дванадесет) 

места.
Срок за подаване на документи – до 

28.07.2023 г.

Военно окръжие ІІ степен – Бургас обявява, че 
със заповед №РД-754/22.06.2023 г. на командира 
на Командване за логистична поддръжка, са обявени 
114 (сто и четиринадесет) войнишки длъжности за 
приемане на военна служба на лица, завършили 
граждански средни или висши училища, във во-
енни формирования от Командване за логистична 
поддръжка, както следва:

 1. За военно формирование 57310 – Ловеч, 
87 войнишки длъжности;

 2. За военно формирование 54870 – София, 
8 войнишки длъжности;

 3. За военно формирование 22700 – Косте-
нец, 2 войнишки длъжности ; 

 4. За военно формирование 28130 – Стра-
жица, 7 войнишки длъжности;

 5. За военно формирование 24540 – 
Светлен, 6 войнишки длъжности;

 6. За военно формирование 22960 – Царева 
ливада, 4 войнишки длъжности.

Срок за подаване на документи – до 
04.08.2023 г. 

Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, 
че със заповед №3РД-530/09.06.2023 г. на коман-
дира на Съвместното командване на специалните 
операции е разкрита процедура по обявяване на 
61 (шестдесет и една) войнишки длъжности за 
приемане на военна служба на лица, завършили 
граждански, средни или висши училища в стра-
ната и в чужбина, в Съвместното командване на 
специалните операции.

Срок за подаване на документи – до 18.08.2023 г.

Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, 
че със заповед № 3РД-816/23.06.2023 на Ко-
мандира на Сухопътните войски са обявени 393 
(триста деветдесет и три) вакантни длъжности 
за приемане на военна служба на лица, завър-

шили граждански средни или висши училища 
в страната и в чужбина, в Сухопътните войски, 
както следва:

във в. ф. 28610 - София, 5 бр.; 
във в. ф. 54990 - Враца, 33 бр.;
във в. ф. 57250 – София, 5 бр
в гарнизон Белене, 18 бр.;
в гарнизон Стара Загора, 20 бр.;
в гарнизон Пловдив, 54 бр.;

в гарнизон Ямбол, 22 бр.;
във в. ф. 42600 - Мусачево, 5 бр.;
във в. ф. 52740 - Хасково, 15 бр.; 
във в. ф. 22790 - Горна Оряховица, 5 бр.;
във в. ф. 38220 - Плевен, 35 бр.;
във в. ф. 28330 - Смолян, 18 бр;
във в. ф. 34750 - Карлово, 50 бр.;
във в. ф. 24620 – Свобода, 22 бр.;
във в. ф. 56040 - Благоевград, 26 бр.;
във в. ф. 22790 – Горна Оряховица, 10 бр.;
в гарнизон Асеновград, 23 бр.;
във в. ф. 54060 – Шумен, 10 бр.;
във в. ф. 32420 – Русе, 2 бр. 
Срок за подаване на документи – до 31.07.2023 г.

Повече информация за останалите длъжности в 
страната, както и за кандидатстването и подаването 
на документите можете да получите в сайта на 
ЦВО http://www.comd.bg/, както и в стая №14, в 
сградата на Военно окръжие ІІ степен – Бургас, и 
в офисите за военен отчет в общините.

ОБЩИНА СОЗОПОЛ

Съобщение
ОП „Общински гори и озеленяване“ уведомява жителите на селата в 

община Созопол, че срокът за заплащане на заявените дърва за огрев за 
отоплителен сезон 2023/2024 г. се удължава до 31.07.2023 г.

Созополският боксьор Петър Драганов 
ще вземе участие в „Макс Файт 55”, 
който ще се проведе на Амфитеатъра в 
Св. Влас на 20 юли.  Съперникът му ще 
бъде чужденец, но името му все още не 
е обявено. Драганов обаче вече се подгот-
вя усилено в родния си град, а последни-
те 10 дни преди състезанието той ще е 
в София под ръководството на личния 
си треньор Крум Петров. 

„Събитието ще се излъчва по директ-
но по Диема Спорт 2 от 20:00 часа, но 
ще се радвам, който може да дойде и да 
ме подкрепи на място”, коментира ам-
бициозния спортист и изказа благодар-
ности на Тихомир Янакиев и Revolution 
Boxing Promotions за помощта, която му 
оказват в развитието на кариерата.

Нови медали за гребците на „Созопол“ Петър Драганов излиза 
на ринга за нова победаОт 24 до 27.06.2023 г. в Пловдив се про-

веде Държавният индивидуален шампионат 
по гребане, в който отборът на ГК „Созо-
пол“ беше представен от 11 състезатели 
в 4 възрастови групи.

При най-малките Георги Узунов завою-
ва бронзов медал на скиф. 

При момчета до 14 г. Христо Славов и 
Михаил Янакиев спечелиха сребро на двой-
ка скул. В същата възрастова група в 
дисциплината четворка скул с рулеви, 
нашите момчета в състав Димитър Зин-
гинов, Константин Костов, Христо 
Славов, Михаил Янакиев с рулеви Никола 
Костов, спечелиха бронзов медал.

Динко Димитров се класира 9-и на скиф.
При юношите младша възраст Леон 

Херфорт и Димитър Иванов останаха 6-и, 
а Димитър Стоев – 10-и на скиф, а техни-
ят треньор Николай Георгиев спечели 
бронзов медал на скиф при мъжете.



Поредни стъпки към разрешаването 
на инфраструктурни проблеми
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Кметовете на Созопол и Черноморец проведоха среща с министъра на регионалното развитие 
и благоустройството и с председателя на УС на Агенция „Пътна инфраструктура“

На 28 юни Тихомир Яна-
киев и Росен Деспов се 
срещнаха с министър 

Андрей Цеков в сградата на 
МРРБ, като тема на разговор 
бяха крайно необходимите 
ремонти на рушащия се мост 
при град Черноморец и на път 
III-992 от Отманли до с. Росен. 

Янакиев предостави на 
Цеков преписката с цялата 
кореспонденция между инсти-
туциите по тези въпроси – от 
2019 година до последното 
писмо от 22 юни т.г. Минис-
търът гарантира, че ще се 
запознае обстойно с нея и ще 
уведоми кога и какви действия 
ще бъдат предприети за два-
та обекта.

Кметът уточни, че към 
момента на пътната отсеч-

ка към с. Росен се извършва 
ремонт с цел да бъдат попъл-
нени големите дупки по 
трасето, но изрази мнение, 
че това категорично не е 
достатъчно и държи пътят 
да бъде реконструиран и ре-
монтиран така, както е по 
проект. Обсъдени бяха вари-
анти за качествен ремонт в 
най-кратки срокове.

По време на срещата Яна-
киев отново запозна минис-
търа с намеренията на мест-
ните жители на селата и 
Росен и Равна гора, които той 
подкрепя, за протест, с който 
да спрат движението по 
главния път от Бургас до 
Созопол, и помоли за ефектив-
ни и бързи действия от 
страна на Държавата, поради 

огромния риск от пътно-
транспортни произшествия.

Няколко дни по-късно, в 
продължение на разговора с 
министъра, Янакиев се срещ-
на и с председателя на УС на 
Агенция „Пътна инфраструк-
тура“ инж. Ясен Йорданов, за 
да му представи на място 
инфраструктурните пробле-
ми в общината.

В неделния ден 2 юли, в 
присъствието на кмета на с. 
Росен Иван Динев и предста-
вител на инициативния ко-
митет Бойчо Бойчев, инж. 
Йорданов даде уточнения за 
реалната обстановка относ-
но крайно необходимия ремонт 
на пътната отсечка Отман-
ли – Росен, част от път III-992. 
Той уточни, че към момента 

е избрана надзорна фирма, а 
избор на строителна фирма-
изпълнител предстои да бъде 
направен в рамките на месец. 
Ако няма обжалвания по про-
цедурата, се очаква ремонтът 
на отсечката да започне през 
месец септември тази година.

Янакиев и Йорданов извър-
шиха оглед и на рушащия се 
мост при град Черноморец, 
където обсъдиха възможни 
варианти за неговия ремонт. 
Предвид опасността от 
произшествия Янакиев апе-
лира за предприемане на бързи 
и ефективни мерки от стра-
на на Областно пътно упра-
вление и по този проблемен 
за жителите на общината и 
в частност на черноморци 
обект.

По повод 45-ата годиш-
нина на детска градина 
„Детелина“ децата от 
групите в Росен и Равна 
гора посетиха една от 
атракциите на Бургас – 
зоологическата градина. 

Ваучерът за опознава-
телната екскурзия им бе 
предоставен от кмета на 
общината Тихомир Яна-
киев на тържеството по 

случай годишнината, а 
ръководителите изчакаха 
хубавите летни дни, за да 
изпъстрят с радостни 
мигове ежедневието на 
малчуганите.

Децата преживяха не-
повторими емоции от 
срещата си с животните. 
Наблюдаваха ги с интерес, 
обогатиха представите 
си за характерните им 

особености, научиха лю-
бопитни факти за тях-
ното хранене, навици и 
поведение.

Разходката бе вълнува-
ща и зареждаща за всички 
палавници от детското 
заведение. Тя бе и важен 
опит за тях, научи ги, че 
животните се нуждаят 
от любов, от добро от-
ношение и грижи.

С весел празник за децата 
Център за социална рехабили-
тация и интеграция отбеляза 
10-ата годишнина от учредя-
ването си в края на м. юни.

Ръководителят Янчо Тодоров 
изказа своите искрени благодар-
ности към кметовете на общи-
ната и на град Черноморец, 
както и на директора на КСУЗ 
за подкрепата, която винаги 
оказват на работещите в цен-
търа и на неговите потреби-
тели.

Тихомир Янакиев уважи съ-
битието и пожела на служите-
лите да продължават да създават 
благоприятни условия за об-
служване в Центъра и със същия 
ентусиазъм да полагат грижи за 
децата с различни потребности. 
За да бъде празникът пълен, 
кметът се бе подготвил и с 
много подаръци, които да под-
помагат двигателната активност 
на децата. С помощта на мал-
чуганите той символично раз-
ряза и голямата торта, с която 
да се подсладят всички присъст-
ващи.

Кметът на Черноморец Росен 
Деспов също приветства орга-
низатори и гости и благодари 
на ръководството и служите-
лите на ЦСРИ за положения през 
всичките 10 години труд, а на 
всички деца пожела щастлив 
празник.

На събитието присъстваха 
също ресорният зам.-кмет Тодор 
Дамянов, директорът на КСУЗ 
Йорданка Димитрова, главният 
счетоводител Николай Госпо-
динов и служители на Община-
та и КСУЗ, председателят на 
Общински съвет Георги Пинелов 
и общинският съветник Сти-

ляна Николова, директорът на 
ДСП-Созопол Красимира Славо-
ва и служители на дирекцията.

Център за социална рехаби-
литация и интеграция при 
Комплекс за социални услуги и 
здравеопазване – община Созопол, 
полага грижи за 38 деца и тех-
ните семейства. Услугите 
включват разнообразни консул-
тативни, терапевтични и ре-
хабилитационни дейности, 
насочени към създаване, поддър-
жане и разширяване на социал-
ните умения, както и обучение 
за водене на самостоятелен 
начин на живот.

Маршрутно разписание 
за автобусна градска 

линия в Созопол за м. юли
Автобусът се движи по линията: в.с. 
Санта Марина – Автоспирка (стар 
град) – Пл. „Черно море“ (нов град) 
– стадион „Арена Созопол“ – Магазин 
LІDL – к-г „Каваци“ – к-г „Смокиня“ 
– к. „Грийн лайф“

Тръгване от в.с. Санта Марина – 9:00; 
10:00; 11:00; 16:00; 17:00; 18:00 
и 19:00 ч.

Тръгване от к. „Грийн лайф“ – 9:30; 
10:30; 11:30; 16:30; 17:30; 18:30 
и 19:30 ч.

Цена на билета: 2,50 лв.
За повече информация – тел.: 
0877556230 – „Созополбус“

На основание чл. 140,  ал. 4 от 
Закона за публичните финанси и чл. 
44, ал. 4 от Наредба за условията 
и реда за съставяне на бюджетната 
прогноза за местните дейности за 
следващите три години, за съставяне, 
приемане, изпълнение и отчитане на 
бюджета на община Созопол.

ОТПРАВЯМ НАСТОЯЩАТА ПОКА-
НА, с която каня всички граждани и 
заинтересовани лица на публичното 
обсъждане на изпълнението на бюджета 
на Община Созопол, извънбюджетните 
сметки и фондове и състоянието на 
общинския дълг на Община Созопол 
за 2022 година,  което ще се проведе 
на 14.07.2023 г./петък/ от 17.30 
часа в Кино-видеоклуба на НЧ 
“Отец Паисий- 1896“, находящ се 
в гр. Созопол , ул. „Аполония“№1 .

Материалите за публичното 

обсъждане са публикувани на 
интернет страницата на Общински 
съвет Созопол https://os-sozopol.
org/index.php/otcheti/item/1580-
2022.

 Същите са налични и в канцела-
рията на председателя на Общински 
съвет Созопол и са на разположение 
на заинтересованите лица всеки 
работен ден от 10.00 до  12.00 ч. и 
от 14.00 до15.30 ч. 

Мнения, препоръки и становища 
по темата на обсъждането могат да 
се изпращат на следната електронна 
поща:os.sozopol@gmail.com, както 
и да се депозират в деловодството 
на общински съвет до 12.07.2023 г.  

ГЕОРГИ ПИНЕЛОВ
Председател на Общински 

съвет СОЗОПОЛ
Дата на публикуване: 07.07.2023 г.

П О К А Н А
ЗА ПУБЛИЧНО ОБСЪЖДАНЕ НА ОТЧЕТА ЗА ИЗПЪЛНЕНИЕТО 

НА БЮДЖЕТА НА ОБЩИНА СОЗОПОЛ ЗА 2022 ГОДИНА
Дата Часове Място

05.07.2023 г. от 10:00 ч. до 11:00 ч. с. Атия – ж.к. „Атия“, до детската пло-
щадка

от 12:30 ч. до 13:30 ч. с. Атия – ж.к. „Миньор“, до Хранителни 
стоки

10.07.2023 г. от 10:00 ч. до 11:00 ч. с. Равадинво – пред Кметството

12.07.2023 г. от 10:00 ч. до 11:00 ч. гр. Черноморец – срещу Пощата

от 11:30 ч. до 12:30 ч. гр. Черноморец, в.с. Червенка на входа

19.07.2023 г. от 10:00 ч. до 11:00 ч. с. Равна гора – пред Кметството

от 11:30 ч. до 12:30 ч. с. Росен – пред Кметството

25.07.2023 г. от 09:30 ч. до 11:30 ч. гр. Созопол – Нов град, до Кита

от 12:30 ч. до 13:30 ч. Местност Буджака, на входа на Райски 
залив

Малчугани от Росен и Равна гора 
на опознавателна екскурзия

ЦСРИ – Черноморец отбеляза 
10 години от своето създаване



Един от най-пъстрите 
и красиви фестивали 
на Созопол започна на 

5 юли с пищно дефиле, 
което премина по централ-
ните улици на града, за да 
представи участниците 
в XVII Международен мла-
дежки фестивал на изку-
ствата „Музите”.

Фестивалът бе офици-
ално открит от кмета 
Тихомир Янакиев на лет-
ния театър в морския град.

„Чест за мен като кмет 
е, че целият град Созопол 
е една огромна сцена, на 
която младежи от тол-
кова много националности 
ще разкрият своите та-
ланти и ще представят 
изкуството си, нещо 
което със сигурност ще е 
много вълнуващо за всич-
ки ни”, бе част от при-
ветственото слово на 
Янакиев.

Официален гост на 
откриването бе  и вице-
президентът на Републи-
ка България г-жа Илияна 
Йотова, под чийто пат-
ронаж се провежда мла-

дежкият форум.
„Трудно е в днешни 

времена, когато кризите 
следват една след друга, 
да се прави такъв фести-
вал”, обърна се тя към 
организатора Христина 
Кръстева и допълни: „но 
Вие имате няколко качест-
ва, сред които е това, че 
умеете да печелите съю-
зници и приятели, защото 
го правите в името на 
децата, на талантите, на 
красотата, в името на 
тяхното бъдеще и прия-

телство”.
От сцената на летния 

театър вицепрезидентът 
Йотова се обърна и към 
кмета на Общината с 
думите: „Вашата лична 
младост и тази на Вашия 
екип пренася амбицията 
и тази чудесна енергия 
към фестивал „Музите” 
и от година на година 
той расте все повече. 
Давате всички условия 
този фестивал да про-
тече така, както тряб-
ва, децата и младите 

хора да почувстват, че 
са приети от гостопри-
емни хора във Ваше лице 
и екипа на Общината и 
показвате, че сте едни 
много добри стопани, 
защото освен условията 
им дарявате и Вашата 
любов, а това никак не е 
малко, защото тази лю-
бов предизвиква у тях 
желанието да покажат 
всичко онова, на което 
са способни. Искрено Ви 
благодаря!”

Приветствие към всич-

ки участници и гости на 
фестивала поднесе също 
и организаторът Христи-
на Кръстева, след което в 
знак на благодарност за 
подкрепата през годините 
връчи почетни плакети 
на г-жа Йотова, г-н Яна-
киев и на зам.-директора 
на Изпълнителна агенция 
на българите в чужбина 
г-жа Дилайла Васева.

Вечерта продължи с 
музикални изпълнения, 
които предизвикваха бу-
рните аплодисменти на 

всички гости в препълне-
ния летен театър.

Фестивалът „Музите” 
е многожанров младежки 
фестивал и конкурс на 
различни форми на изку-
ствата: танц, музика, 
театър, изобразително и 
приложно изкуство, фо-
тография, нестандартни 
форми, художествена 
литература и кино. Той е 
домакин на близо 2000 
участници от 25 страни 
и е едно от най-големите 
младежки събития в Из-
точна Европа. Организира 
се от Сдружение „Музите” 
в партньорство с Общи-
на Созопол, с подкрепата 
на Държавната агенция за 
българите в чужбина, съ-
действието на редица 
други институции и 
партньори. Включен е в 
културната програма на 
гр. Созопол и в културния 
календар на Министерство 
на културата на Републи-
ка България.

Входът за всички събития 
на „Музите” е свободен!
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Феерия от цветове и изкуство представят 
младежи от страната и чужбина

Редактор 
МАРИЯ НАЙДЕНОВА

Приложението „Созопол“ излиза през седмица в петък

Тел.: 0550 2 57 04 
e-mail: m.naydenova@sozopol.bg

Открит урок по родо-
любие и народно творчест-
во се проведе в созополската 
детска градина „Снежанка“. 
Децата, водени от дирек-
торката Цанка Петрова, 
пресъздадоха традициите 
на един от най-дъхавите 
празници – Еньовден, празник 
на билките, здравето и 
добрите вълшебства.

Освен щастливите ро-
дители, гост на събитието 
бе и кметът Тихомир Яна-
киев, който поднесе на г-жа 
Петрова кошница, аран-
жирана в духа на празника 
с ароматни билки, а на 

децата – много лакомства. 
Той приветства директор-
ката за идеята и добрата 
организация на мероприя-
тието, поздрави децата за 
знанията, които са усвои-
ли за Еньовден, а на техни-
те родители – за тяхната 
всеотдайност не само у 
дома, а и в учебния процес. 
Той увери ръководството 
на градината, че обновява-
нето на базата не е при-
ключило с новия облик на 
двора, защото бъдещето 
на Созопол заслужава още 
по-комфортна среда, в 
която да формира своите 

първи знания и умения. 
Празникът в ДГ „Сне-

жанка“ продължи с момин-
ски песни и танци, преска-
чане на огън от момците, 
както и представяне на 
специфични обичаи, тра-
диционни само за Стран-
джанска област. За своето 
блестящо представяне 
участниците заслужиха 
бурните аплодисменти на 
своите родители и гости.

Гости на събитието 
бяха също председателят 
на Общински съвет Георги 
Пинелов и зам.-кметът на 
общината Тодор Дамянов.

Празник на билките в ДГ „Снежанка“

На 17.07.23 г. градският транспорт ще бъде безплатен за пътуващите  
за народното веселие на м. Св. Марина и обратно.
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оспожо Стоева, преди 
броени дни получихте 
престижната награда на 
Съюза на българските 
музикални и танцови 
дейци „Златна лира“, 
какво означава за Вас то-
ва? Говорим за личната 
награда – за високи твор-
чески постижения в об-
ластта на хоровото из-
куство?

– Това наистина е про-
фесионално признание, 
което за мен беше неочак-
вано и радостно, разбира 
се. Още по-хубаво беше, че 
радостта беше двойна – 
награда за диригента и 
награда за детския хор. 

– „Златна лира“ получи 
и ръководеният от вас 
хор „Милка Стоева“. Как 
приеха отличието хорис-
тите?

– Наградата за хора е 
напълно заслужена. Заслу-
жена е не само заради юби-
лейната годишнина, а за-
ради богатата музикална 
история на цялата хорова 
школа. Ние сме присъст-
вали много активно в 
културния живот на Бур-
гас и страната през всички 
тези години. През редици-
те на детския хор са пре-
минали толкова много 
бургаски деца, които сме 
обучавали, образовали, 
възпитавали. И с двете 

представителни формации 
– детски хор „Милка Сто-
ева“ и смесен хор „Бургас“ 
винаги сме се старали да 
поддържаме високо худо-
жествено ниво. И това не 
е било самоцелно. Към 
постигането на добри 
резултати са се стремили 
и хористи и диригенти. 
Всяко следващо поколение 
е било мотивирано да дос-
тига нивото на предход-
ните поколения, а когато 
е имало условия дори и да 
надгради това ниво. А сега 
това отличие се посрещна 
много емоционално и ра-
достно. Това е първа та-
кава награда, извън тези, 
спечелени в надпревара на 
конкурси и фестивали. 
Затова е и много ценна за 
всички певци на школата.  

– За един хор, а и за 
школата като цяло, въз-
растта има ли значение 
– много или малко са 75 
години изяви на сцена?

– За цялата школа тази 
годишнина наистина е 
сериозна и отбелязването 
на този юбилей беше едно 
щастливо връщане назад 
в нашето хорово време. 

Тези 75 години са про-
верка и щом сме и в момен-
та на едно добро ниво, 
това разбира се, е повече 
от отлична атестация за 
всички преминали певци 
през школата, за всички 
ръководители, диригенти, 
пианисти, вокални педаго-
зи. По време на прехода в 
България добри български 
хорове изчезнаха или загу-
биха облика си на водещи, 
изтъкнати певчески фор-
мации. Нашето изкуство 
е трудно, некомерсиално 
и не особено популярно. Но 
щом има хора, които се 
вълнуват и интересуват 
от нашето присъствие, 

значи посоката, в която 
водим школата, е вярна. 

– Може ли да се каже 
колко хористи са преми-
нали през школата? Има-
те ли направена такава 
сметка?

– Не, нямаме такава 
статистика. Всяка година 
изпращаме около десетина 
абитуриенти, които за 
съжаление напускат реди-
ците на детския хор. Но 
това не е точната цифра, 
защото през подготви-
телните групи на хор 
„Милка Стоева“ премина-
ват много деца и само една 
малка част от тях остават 
до завършването си. Ос-
тават тези, които истин-
ски обичат музиката и 
пеенето, които устояват 
на трудностите, които 

срещаме в ежедневната ни 
хорова дейност. Затова 
тези момичета и момчета 
са ни много скъпи. Те са 
ценни със своите изграде-
ни певчески, хорови качест-
ва, ценни със своите музи-
кални познания, с тях сме 
изградили един общ орга-
низъм, създали сме нашето 
хорово семейство… Най-
общо казано, можем да 
фиксираме, че през школа-
та ни са преминали хиляди 
бургаски деца. 

– Кажете, моля, някои 
от по-известните имена, 
които са музикални рожби 
на школата?

– Не искам да споменавам 
отделни имена, но ще кажа 
това, че много от възпи-
таниците на детския хор 
продължават кариерата 
си и в момента са в опер-
ните театри на Германия, 
Австрия, Швейцария, Чехия, 
България. А в последните 
години някои се ориенти-
рат и като поп певци.  

– Възражда ли се хоро-
вото изкуство в наши 
дни, има ли нови компо-
зиции за хор? 

– Не можем да говорим 
за възраждане на хоровото 
изкуство при положение 
че от години в България 
няма целенасочена държав-
на политика по отношение 
на културата. Ние отстъ-
пихме много крачки назад 
от времето, когато стра-
ната ни имаше своята 
водеща позиция в тази 
сфера. Но все пак има из-
вестно съживяване в на-
шето хорово общество, и 
то благодарение на Българ-
ски хоров съюз, който 
мотивира певческите 
формации чрез няколко 
свои инициативи. „България 
пее“ и „Детският хор на 
България“ са масовите 

прояви, които обединяват 
хоровите формации за 
множество концерти в 
цялата страна.

Питате за нови, съвре-
менни произведения, плод 
на нашата композиторска 
школа. Почти няма таки-
ва. Поне аз мисля така. Ние 
пеем произведения на на-
шите класици, или хорови 
произведения, създадени до 
90-те години. 

Малко по-различно е 
положението с детската 
забавна песен. Тук се създа-
ват такива съвременни 
произведения, като може 
да се спори за качеството 
на тази музика. И тук 
мога да споделя за загубата 
на един наш много ценен 
конкурс „Сладкопойна 
чучулига“. В повече от 
30-годишния си живот 
това наше бургаско заво-
евания роди великолепни 
детски песни, които се 
пееха и продължават да се 
пеят в цялата страна. А 
нашият хор имаше основен 
дял в разпространението 
на всички тези творби. Не 
знам друг хор в България, 
който да има такъв огромен 
принос към родната ком-
позиторска школа.

– Могат ли да се правят 
интерпретации и да зву-
чат интересно старите 
хорови творби?

– Могат да се осъвреме-
няват тези творби, като 
се внасят елементи на 
танц, звукоподражания, 
ритмични допълнения. Но 
всичко да бъде с мярка, 
стилово и с вкус.  

– При вас идват дечица 
от 4 – 5-годишна възраст, 
от една страна, а от дру-
га – зрели хора – мъже и 
жени продължават да 
пеят в хор „Милка Стое-
ва“. Освен на висока му-

зикална грамотност, на 
какво още се учат и малки, 
и големи при вас?

– Да, при нас децата и 
възрастните са разпреде-
лени в различни състави, 
затова сме и хорова школа. 
Както споменах, две са 
представителните ни 
формации – детският хор 
„Милка Стоева“ и смесе-
ният хор „Бургас“. На 
какво се учат? Учат се да 
пеят, да работят заедно, 
в екип, да се съобразяват с 
другия певец до него, да се 
съобразяват със звученето 
на целия ансамбъл. От 
всеки един зависи общата 
звучност. Това е отговор-
но. Учат се на търпение, 
на много труд, на взиска-
телност. Всички те създа-
ват красота. А тя се по-
стига много трудно. И 
после, в живота, всеки от 
тях я търси и се опитва 
да я създаде в своята си 
област. Всички ние се оп-
итваме да създадем красо-
та. И да бъдем човеци по-
между си. 

– На 30 юни и 1 юли се 
проведе първият нацио-
нален хоров фестивал за 
смесени и еднородни хо-
рове „Нека да е лято…“. 
Вие участвахте с детски 
хор „Милка Стоева“ – спо-
делете вашите впечат-
ления. Може ли този 
фестивал да се превърне 
в традиция и с какво ще 
обогати културния живот 
на Бургас?

– Едно чудесно начинание 
на читалище „Фар“. Екипът, 
който се нагърби с тази 
задача, е отличен и нямаше 
съмнение, че организацията 
ще е отлична. Чудесен 
празник за участници и 
публика. И разбира се, че 
може да се превърне в тра-
диционен хоров фестивал. 

„
Не можем  
да говорим за 
възраждане 
на хоровото 
изкуство при 
положение  
че от години  
в България няма 
целенасочена 
държавна 
политика  
по отношение  
на културата

СВЕТЛА СТОЕВА
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

 Светла Стоева е ръководител на хорова 
школа „Милка Стоева“ и диригент на детски 
хор „Милка Стоева“ и смесен хор „Бургас“. 
 Завършила е Българска държавна консерва-
тория, София (днес Национална музикална 
академия „Проф. Панчо Владигеров“),  
специалност „Музикална педагогика“, 
възпитаник на проф. Самуил Видас и проф. 
Стоян Кралев. 
 Отличена с почетно гражданство на 
Бургас и още почетни знаци на града за 

дългогодишен принос в областта на култу-
рата и изкуството.
 Хорова школа „Милка Стоева“ работи с 
екип от трима диригенти – Светла Стоева, 
Мариета Секлемова, Лили Бедросян и 
пианист – Миглена Славова.  
 „Всички постижения са резултат на 
екипната ни работа. И продължение на 
създаденото от диригентите преди нас и 
най-вече на създаденото от Милка Стоева“, 
казва Светла Стоева.

Г

Нашето изкуство 
е трудно, 
некомерсиално и  
не особено популярно

Светла Стоева, ръководител на 
хорова школа „Милка Стоева“: 



ГЕОРГИ РУСИНОВ

Днес отново ще ви говорим 
за украинци. Няма как тази 
тема да не е в дневния ред на 
българина, независимо дали 
той иска, или не. Войната в 
близката до нас Украйна ви-
димо няма край (поне засега) 
и хиляди украинци вече са 
преплели съдбите си с България 
– от пристигането им като 
бежанци преди година и ня-
колко месеца, до трайното им 
установяване у нас. Днес няма 
да ви говорим за политика, а 
за добротата и отдаденост-
та на една жена и нейните 
партньори и колеги.

Екатерина Шубина е един 
от създателите на фонд 
„Добро“ у нас, който има за 
главна цел да помага на хиля-
дите ѝ сънародници, спасили 
се от ужасите на войната и 
потърсили закрила в България 
– близка по географско и кул-
турно отношение страна. 
Датата 24 февруари 2022-ра 
навярно тя ще помни цял 
живот. В този момент тя е 
в апартамента си в родната 
Одеса, където работи като 
рехабилитатор. 

Войната и пристигане 
в Бургас

„На 24 февруари 2022-ра 
полетяха първите ракети към 
нас. С моите деца и с домаш-
ните ми любимци живяхме в 
коридора на апартамента 5 
дни. Постлахме матраците 
там и така 5 дни и нощи в 
страх. На етажа в коопераци-
ята бяхме останали само ние 
и една баба. Тогава решихме 

да избягаме към България, за 
да си спасявам децата. На 3 
март пристигнахме в Бургас“, 
започва разказа си Екатерина.

А защо България, Бургас и 
по-точно Свети Влас, където 
тя се устройва? В областта 
има много нейни ученици-ре-
хабилитатори. 

„Преди да дойдем в Бургас, 
други ми писаха да отидем в 
Белгия, Латвия, Полша. Но 
това бе много далеч за нас. 
Тогава една моя ученичка ми 
писа, че се намира в Свети Влас 
и така се решихме за България“, 
казва Екатерина. 

Всъщност има и една друга 
много важна причина тя да 
избере нашата страна – баща 
ѝ е бесарабски българин. 

Началото обаче, както за 
хиляди нейни сънародници, е 
трудно и за Екатерина. 

„Разбрахме, че нямаше ху-
манитарна помощ, която да 
се предлага към онзи момент 
в Несебър, а бяхме дошли без 
пари и без почти нищо. Ходи-
хме и се молихме. Не можехме 
да намерим нито вода, нито 
храна. Видяхме, че започнаха 
да пристигат автобуси с 
хора от Буча и Ирпен. Прис-
тигаха с дрехите на гърба си, 
някои даже и без обувки. Лу-
таха се и се чудеха откъде да 
получат хуманитарна помощ. 
Тогава писах на мои познати, 
които имат организация във 
Варшава, Полша, за да получим 
помощ – най-вече моето се-
мейство и семейството на 
моя приятелка. От полската 
организация ми отговориха, 
че могат да ни изпратят 20 
тона помощи. Така ни се на-
ложи да открием фондация, 

за да приемем тази помощ и 
да почнем да я разпределяме. 
Собственикът на хотелски 
комплекс Игор Кукуй, който 
също е украинец, предостави 
безплатно помещение за цен-
тър за хуманитарна помощ, 
който ползваме и до този 
момент. Така трима души – 
Елена Горелова, Александър 
Чайка и аз основахме този 
фонд „Добро“, спомня си тя.

Трудното начало и 
подкрепата от 

УНИЦЕФ

В началото това е просто 
един хуманитарен център, в 
който бежанците могат да 
потърсят помощ. В това 
време обаче на Екатерина и 
компания им прави впечатле-
ние, че най-засегнати от 
войната са децата. По думи-
те ѝ огромно количество от 
тях са с нужди и психологи-
чески травми от преживения 
в Украйна ужас, имащи нужда 
от детство, но нямащи въз-
можност да го получат. 

„Започнахме да организи-
раме спортни игри по футбол, 
волейбол и други спортове 
просто за да ги развличаме. 
През юни миналата година 
бяхме поканени на форум във 
Варна, където направихме 
презентация за нашата дей-
ност. Веднага след това се 
свърза с нас представител на 
УНИЦЕФ за България от 
Япония, който беше впечат-
лен. Каза ни, че ако ние без 
пари правим толкова много, 
какво ли ще се получи, ако 
имаме тяхната помощ. Всич-
ко до този момент правехме 

на доброволческо ниво, със 
собствени сили. Така написа-
хме проект, с който канди-
датствахме за финансиране 
от УНИЦЕФ и първият беше 
одобрен през август 2022, 
когато 120 деца отидоха на 
детски лагер. След успешната 
му реализация от УНИЦЕФ 
ни казаха, че ще направим нов 
проект с продължителност 
6 месеца, тъй като на тези 
деца е необходимо образование, 
да научат български език. 
Сега към настоящия момент 
УНИЦЕФ ни предложиха да 
продължим проекта за още 
една година, като вече се 
включиха и български училища“, 
разказва Шубина.,

Награда от 
Европейския 
парламент

Тези дни фондацията бива 
уведомена, че е една от от-
личените граждански органи-
зации на държави членки на 
ЕС в наградите на Европар-
ламента – „Гражданин на 
годината“. Тя се връчва на 
най-активните неправител-
ствени организации и лица, 
които чрез дейността си 
допринасят за благотвори-
телни каузи и дават добър 
пример за единност и подкре-
па. В годината на войната в 
Украйна, напълно нормално е 
организациите и гражданите, 
помагащи на разтърсената 
от ужаси страна, да бъдат 
сред отличените. България е 
от малкото страни с двама 
лауреати на приза „Гражданин 
на годината“. Другият е 
народният представител 
Манол Пейков и каузата му 

„Генератори за Украйна“. 
„Бяхме безкрайно щастли-

ви, защото през февруари 
подадохме документи за 
участие в наградите и тези 
дни, когато ни се обадиха, 
дори бяхме забравили, че сме 
кандидатствали. И сега, ко-
гато ни позвъниха от Брюксел, 
отначало не повярвахме, но 
ни казаха, че ще ни изпратят 
и специално писмо, както и че 
ще се наложи да отидем до 
Европарламента, за да получим 
наградата на 7 ноември. След 
това в българския парламент 
ще има церемония по връчва-
нето на отличието. Като 
подадохме документите за 
участие, показахме, че имаме 
детски център, който се 
посещава от повече от 1000 
деца – получават образование, 
спорт, психологическа под-
крепа. Тогава поискаха от нас 
да изпратим фотографии, 
както и да им предоставим 
линк към страниците в соци-
алните мрежи, за да проследят 
нашата активност и отзи-
вите. А ние имаме Фейсбук и 
Инстаграм. Всеки ден качваме 
снимки и публикации за ак-

тивността ни. Едно от по-
следните неща, които най-
вероятно им е направило 
впечатление е, че имаме 
професор по английски език, 
който успя чрез Кеймбридж-
кия университет да направи 
възможно нашите деца да 
получават сертификати, 
като всичко свързано с тях е 
безплатно. Професорката е 
от Университета в Харков 
и също е дошла като бежанка 
в България. В екипа имаме 43-
ма преподаватели от най-
висок клас – професори, учи-
т е л и ,  п р е п о д а в а т е л и , 
логопеди, психолози. Всички 
са бежанци. Нашият проект 
се финансира от УНИЦЕФ и 
всичките тези хора получават 
заплати. Помагат ни и бъл-
гарски фирми, кметът на 
Свети Влас, който ни предос-
тавя спортни игрища за 
ползване, собственикът на 
голям хотелски комплекс, 
който ни предоставя поме-
щения за базата. Помагат ни 
и от Международната орга-
низация за бежанци с мате-
риали за учебната дейност 
на децата“, обяснява тя.
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От ужаса на войната до помощ 
История за добро. Екатерина Шубина и нейната фондация  
са отличени от ЕП с приза „Гражданин на годината“

Сериозно се работи по направление „Спорт“

Над 500 деца 
ползват на-

пълно безплат-
но услугите на 

фондацията
ФОТО: ФОНДАЦИЯ 

„ДОБРО“

UNICEF финанси-
ра дейността 
на „Добро“

„
Нямам 
намерение  
да се връщам  
в Украйна, 
нищо не ме 
чака там

Екатерина Шубина, Фондация „Добро“



Образованието и 
научаването на 
български – топ 

приоритет

Основната база на фонда-
цията се помещава в хотелски 
комплекс в Свети Влас. В 
Слънчев бряг също има голям 
брой деца, които нямат въз-
можност да идват до основния 
хъб. Затова те ползват база-
та на Министерски съвет, 
където има и голям брой 
възрастни хора, многодетни 
семейства и инвалиди. Там са 
64 деца, но идват и такива от 
други хотели, където са на-
станени.

„Имаме добре развит дет-
ски център за краткосрочно 
пребиваване. Нашите служи-
тели, които преподават 
български, математика, химия 
и други науки, пътуват до 
тези локации като там също 
преподават на децата. Във 
всеки един от хъбовете задъл-
жително имаме психолог и 
преподавател по български 
език, който е основна част от 
обучението. Имаме трима 
учители по български език. 
Освен децата, и възрастни 
също го изучват. 543 деца от 
тези, които сме обхванали, 
искат да се учат в български 
училища и са подали заявления. 
Минахме през всички училища 
в района – Тънково, Кошарица, 
Оризаре, Ахелой. В Свети Влас 
и Несебър нямаше никакви 
места. Във всички останали 
има общо 180 места, т.е. 180 
деца от 543 с желание ще се 
запишат да учат в тях. Ще 
им поемем транспорта, ме-
диаторите, поддръжка за 
български език, психолог и 

програма срещу насилието в 
училище. Останалите около 
300 деца ще си продължат 
онлайн по украинската сис-
тема, но ще посещават и 
нашите центрове, за да полу-
чават уроци по български и 
точните науки. Обяснено ни 
беше, че в Ахелой може да се 
открие втора смяна, която 
да поеме около 50 деца. От-
делно училище само за укра-
ински деца няма как да се 
случи, тъй като трябва да са 
в среда с българчетата, с цел 
интегрирането им“, уточни 
Екатерина.

Вариантът с бургаски 
училища бил труден, защото 
децата при тях са основно 
настанени в района на Несебър, 
Слънчев бряг и Свети Влас. 

„Транспортните разходи за 
пътуване до Бургас ще са твър-
де високи и ставането ще е 
рано. И сега имаме деца, които 
учат в Кошарица и за да стиг-
нат навреме, трябва да станат 
в 6:00 часа“, добави тя.

Спорт

551 деца посещават спорт-
ната академия, която фон-
дацията е създала. 8 вида 
спортове се предлагат на 
малчугани и младежи като без 
изненада най-предпочитан е 
футболът. Останалите са 
карате, хореография, гимнас-
тика, волейбол, баскетбол, 
бокс, тенис на маса. Отскоро 
имат и плуване. 

Екатерина споделя, че мно-
го интересен факт е, че по 
футбол, волейбол, баскетбол 
и карате треньорите са из-
цяло и само българи, които 
работят в училищата в Не-
себър и Свети Влас, както и 

от Спортното училище в 
Бургас. Заниманията с децата 
са следобедно време и така 
програмата им във всеки един 
от 4-те различни хъба на 
фондацията е запълнена мак-
симално. 

Бъдеще в България, в 
Украйна не ѝ остава 

нищо

В края на разговора ни за 
доброто с Екатерина стигаме 
неизбежно и до случващото 
се в Русия, възможен ли е ско-
рошен край на войната и 

какво бъдеще я очаква.
„Случващото се в Русия 

през последните дни ни доне-
се някакви очаквания, но 
всички разбираме, че войната 
няма да приключи толкова 
бързо, след като са намесени 
политика и пари. Лошото е, 
че страда обикновеният народ, 
най-вече децата. Дълго сме го 
обсъждали с нашия екип и за-
дачата ни сега е да помагаме с 
каквото можем. Нямам наме-
рение да се връщам в Украйна, 
нищо не ме чака там. Подала 
съм документи за получаване 
на българско гражданство на 

базата, че баща ми е българин. 
Държавата продължава да 
помага много на украинците. 
Хората опитват да се устро-
ят и интегрират. В МЦ „Св. 
Николай“ има медицински 
сестри, които работят по 
специалността си. Такива има 

и в УМБАЛ – Бургас. Отделно 
от това много бармани, елек-
тротехници и други с профе-
сии и занаяти също вече ра-
ботят тук. Езикът се учи 
лесно, тъй като е близък до 
украинския. Това е бъдещето 
ни“, категорична е тя.
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

18 пълни сираци, чиито 
родители са били убити 
във войната в Украйна, в 
момента са на почивка в 
Елените, където отново 
се почувстваха като деца. 
Това разказа в разговор с 
репортер на „Черноморски 
фар“ Екатерина Шубина 

– съосновател на фондация 
„Добро“. 

Идеята е на възрастна 
двойка силно религиозни 
украинци, живеещи в Еле-
ните. С не особено големи-
те си пенсии двамата ор-
ганизират почивката на 
децата, които са от най-
засегнатите области като 
Чернигов. 

„С тази двойка се срещ-
нахме на представянето 
на украинска писателка и 
узнахме, че трудно се спра-
вят с разходите за 18 деца. 
Тогава се свързах с няколко 
души, които често са 
оказвали финансова помощ 
като Игор Кукуи и Атанас 
Манджуков. Те дадоха пари, 
за да подпомогнем издръж-

ката на децата. Отделно 
Атанас им купи и билети 
за аквапарк. На 9 юли си 
отиват в Украйна и ще 
дойде друга група сираци“, 
разказа Екатерина. 

Има деца, които живеят 
при останалите им живи 
роднини – баби, дядовци, 
лели, чичовци. Но има и 
такива, които вече си нямат 

никого на този свят и се 
намират в социални домове. 

„В България вече има 
хора, които са проявили 
желание да осиновяват 
украински деца, но проце-
дурата е много тежка и 
сложна и затова е почти 
невъзможно. Няколко случая 
имаме, в които някои от 
тези деца ни се молят да 

останат при нас. Няма да 
забравя като дойдоха още 
първия ден и видяха, че към 
Летище Бургас лети път-
нически самолет. Изведнъж 
гледката стана ужасяваща, 
всички се разбягаха и започ-
наха да търсят бомбоубе-
жище. А сега вече са спо-
койни и радостни“, посочи 
тя.

18 пълни сираци от войната се почувстваха отново като деца в Елените

 Футболът е най-предпочитан сред малчуганите
ФОТО: ФОНДАЦИЯ „ДОБРО

Арттерапията също е сред заниманията

Войната се от-
разява най-теж-

ко на децата
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Георги Братоев остава за трети сезон в „Дея спорт“
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Добра новина идва от 
редиците на волейболния 
„Дея спорт“. Капитанът 
Георги Братоев ще остане 
за трети пореден сезон в 
състава на бургазлии. От 
ръководството на клуба 
заявиха, че започват пред-
ставяне на отбора за новия 
сезон след като са приклю-
чили с летните трансфери. 
Така подобаващо първи е 
представен капитанът. 

„Животът на Жоро е 
волейбол, а кариерата му се 
отличава с изключителни 
постижения. Започваме с 
най-впечатляващото при-
знание – най-добър разпреде-
лител на Олимпиадата в 
Лондон и в Световната 
лига през 2012 година. Жоро 
е многократен шампион на 
България, както и шампион 
на Украйна. Носител на сре-
бърен медал от Европейски-
те игри в Баку, както и на 

множество други купи и 
медали, включително Купа-
та и Суперкупата на Бълга-
рия. Играл в елитни отбори 
от различни страни като 
България, Италия, Русия, 
Полша, Украйна и Катар. 
Тази година получи и повик-
вателна за Световната лига, 

да помогне с огромния си 
опит на по-младите. С де-
сетките години успешно 
представяне в националния 
отбор на България. Жоро е 
пример за преданост и от-
даденост. Пожелаваме му 
още постижения и големи 
успехи в новия сезон“, напи-

саха от клуба.
В същото време стана 

ясно, че двама състезатели 
от отбора са включени в 
националния отбор за мъже 
и младежи до 21 години. Бра-
тът на Георги – Валентин, 
е сред избраниците на селек-
ционера Пламен Констан-

тинов, които ще участват 
в третия турнир от Лига-
та на нациите при мъжете. 
Той ще се проведе в Анахайм. 
Нашите играят с Германия, 
Иран, Сърбия и домакините 
от САЩ. Това е завръщане 
за Валентин Братоев в на-
ционалния, след като от-

съства 4 години. Георги пък 
пропуска турнира заради 
контузия. 

В състава е и Денис Каря-
гин, който е продукт на 
школата на „Нефтохимик 
2010“. 

Вторият волейболист от 
„Дея спорт“, който ще 
участва на Световно за 
младежи в Бахрейн е разпре-
делителят Борислав Николов. 
Шампионатът стартира 
днес и ще продължи до 16 юли. 
България е в група с Канада, 
Индия и Полша. 

Междувременно капитанът 
на „Дея Волей“ и централни-
ят блокировач Стефан Ча-
вдаров, както и либерото на 
„Нефтохимик 2010“ Симеон 
Добрев, ще продължат в 
София подготовката си 
преди Европейското първен-
ство за мъже, което е от 28 
август до 16 септември.

България е в група с отбо-
рите на Испания, Финландия, 
Украйна, Хърватия и Слове-
ния.

Национали. Двама от отбора ще участват в Лигата на нациите и Световното за младежи

Валентин Братоев (вляво) се завърна в националния отбор, Борислав Нико-
лов (вдясно) ще играе на световното за младежи             ФОТО: SPORTAL.BG

Капитанът на „Дея спорт“ се надява да поведе отбора 
към трофей през новия сезон               ФОТО: BGVOLLEYBALL.COM

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Баскетболистът на 
„Черноморец“ Джордан 
Тъкър ще играе в Лятна 
лига на НБА. Състезателят 
бе избран от тима на 
„Филаделфия 76-ърс“ за 
летния турнир.

201-сантиметровият 
играч бе в състава на „аку-
лите“ през изминалия сезон 
в Националната баскет-
болна лига, предаде bgvolleyball.
com. Той помогна на тима 
да стигне за първи път в 
историята си до финал в 
първенството, както и 
сребърните медали.

Тъкър взе участие в 
общо 28 мача, като средно 
за 34 минути на паркета 
той записа по 20.6 точки, 
5.2 борби, 2.3 асистенции, 
1.0 откраднати топки и 
коефициент на полезно 
действие 16.8.

Баскетболист на „Черноморец“  
ще играе в Лятната лига на НБА

Джордан Тъкър ще играе в тима на „Филаделфия“            ФОТО: НБЛ

ОБЯВА

Управителен съвет 
на Анхиалско кооперативно сдружение „АПБ“

гр. Поморие ул. „Княз Борис I“ 78
Ви кани

на годишно отчетно-изборно събрание 
на 21.07.2023 г. от 17.00 часа в ресторант „Парадайс“ 

гр. Поморие, което ще се проведе при следния
ДНЕВЕН РЕД:

 1. Отчет на УС за дейността му прз 2022 г,
 2. Отчет заключение на КС по отчета на УС и отчет за 

дейността му през 2022 г.
 3. Приемане на финансовия отчет на АКС „АПБ“ -гр. Помо-

рие за 2022.
 4. Приемане решение за продажба на сградата на ул.Княз 

Борис I 78.
 5. Приемане на решение за увеличение на дяловия капитал.
 6. Освобождаване на председателя и УС на АКС „АПБ“ 

гр.Поморие.
 7. Освобождаване на КС на АКС „АПБ „ гр.Поморие .
 8. Избор на нов УС и Председател  на АКС „АПБ“ гр.Поморие
 9. Избор на нов КС на АКС „АПБ „ гр.Поморие

www.faragency.bg
Следете 

новините в развитие 
и на мобилната

версия, достъпна 
за всички

смартустройства

За реклама:
056 825 435
0878 424 698
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О Б Я В А
На основание чл.18/2/ от Наредба за условията и реда за упражняване правата на собственост в търговски 

дружества, участието в граждански дружества и сключването на договори за съвместна дейност от Община 
Бургас и Решение № 182 / 05.07.2023г. на Управителя, обявява търг с явно наддаване за отдаване под наем на 
помещения собственост на “БУРГАСБУС” ЕООД гр.Бургас при следните условия: 

Обект
№

адрес Вид на имота Площ 
кв.м. 

Начална 
цена в лв 
без ДДС 

Размер на 
депозита 

в лева 

Стъпка за 
наддаване 

в лева

Цена на тръж-
ни документи 

без ДДС 
1.1 ул.”Индустриална” 4 услуги /сервиз/ 488  588 1764 59 110
1.6 ул.”Индустриална” 4 произв. предн. 52 260 780 26 110
1.9 ул.”Индустриална” 4 склад 380 799 2397 80 110
1.16 ул.”Индустриална” 4 склад 36 130 390 13 110
1.20 ул.”Индустриална” 4 произв. предн. 29 17 51 2 110
1.22 ул.”Индустриална” 4 произв. предн. 470 470 1410 47 110
2.1 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 

продажба на билети
4+4 275 825 28 110

2.2 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.3 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.8 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.9 Автогара”Запад” пом. за търг.д-ст 54 365 1095 37 110
2.20.1 Автогара”Запад” пом.за общ.хранене 162 810 2430 81 110
2.20.2 Автогара”Запад” тоалетни 23 100 300 10 110
5.4 Aвтогара Средец пом. за търг.д-ст 118 185 555 19 110
7.2 Авт.Изгрев площ 1 150 450 15 110

 
 и търг с явно наддаване за продажба на МПС, собственост на „Бургасбус”ЕООД гр.Бургас при следните усло-

вия:

Обект -
вид на МПС 
марка-модел 

Година на 
производ-

ство

№,
цвят

Изминат пробег 
при експл. 

в предпр., км

Начална 
цена в лева

без ДДС

Стъпка 
за наддаване

в лева

Депозит 
за 

участие

Цена на тръжни 
документи
без ДДС

Aвтобус Ивеко 
Дейли Е4
(20+1) 

 2008 г,
дизел

А8495МА
бял

От 2012г- 
479 431 9 295 930 930 110

Aвтобус Ивеко 
Дейли Е4
(20+1)

2007 г,
дизел

А8497МА
бял

От 2012г-
496 648 9 295 930 930 110

 Търгът ще се проведе на 24.07.2023г. от 10.00ч. в административната сграда на “БУРГАСБУС”ЕООД гр.Бургас 
ул “Индустриална” № 1. 

Тръжна документация може да се закупи всеки работен ден от датата на публикуването на обявата от 09.00 до 
11.30ч и от 12.30 до 15.00ч в касата на дружеството.

Срокът за отдаване под наем на помещенията е три години. 
Депoзитът за участие се заплаща до 21.07.2023г.
Оглед на обектите и обявените МПС се извършва всеки работен ден от 10.00ч до 16.00ч. от датата на публи-

куване на обявата, след предоставяне на документ за закупена документация за участие в търга. При интерес е 
възможно превозните средства да бъдат продадени на части.

Телефон за допълнителна информация 088 678 8394.

З А П О В Е Д 
№ РД-09-424/04.07.2023 год.

гр. Камено

На основание чл. 35, ал. 1 от Закона за общинската 
собственост, чл. 72, т.1, чл. 76 и във връзка с чл. 70, ал.4 
от НРПУРОИ и Решение на Общински съвет – Камено по 
т. 18 от Протокол № 42 от 25.05.2023г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с тайно наддаване за 

продажба на недвижим имот - частна общинска собстве-
ност, по кадастрална карта и кадастрални регистри на с. 
Черни връх, общ. Камено, обл. Бургас, при начална 
тръжна цена и стъпка за наддаване както следва: 

– ПИ с идентификатор 80916.10.363 (осем, нула, 
девет, едно, шест, точка, едно, нула, точка, три, шест, 
три), в местността „Край село“, по КККР на с. Черни 
връх, общ. Камено, обл. Бургас, целият с площ 1234 
(хиляда двеста тридесет и четири) кв.м.; Трайно 
предназначение на територията: Земеделска. Начин 
на тайно ползване: За друг вид застрояване. Граници 
и съседи на имота: 80916.10.364, 80916.10.419, 
80916.501.381, 80916.501.633, 80916.501.380, 
80916.10.367, 80916.10.368; Акт за частна общинска 
собственост № 1 920 от 22.03.2018г.

Начална тръжна цена – 22 200.00 (двадесет и две 
хиляди и двеста) лева, без включен ДДС, съгласно екс-
пертна оценка.

Стъпка за наддаване 10 % от началната тръжна цена 
– 2 220.00 (две хиляди двеста и двадесет) лева. Предло-
женията за наддаване в търга, не могат да бъдат по-мал-
ки от 10 % от първоначалната тръжна цена.

Депозит за участие в търга е в размер на – 2 220.00 
(две хиляди двеста и двадесет) лева.

II. Търгът за продажбата на ПИ с идентификатор 
80916.10.363, в местността „Край село“, по КККР на 
с. Черни връх общ. Камено, обл. Бургас, целият с площ 
1234 кв.м., ще се проведе в гр. Камено, в сградата на 
общинска администрация Камено на 26.07.2023г. от 
10:30 часа. 

III. Условия за участие: в търга могат да участват 
физически лица, еднолични търговци и юридически лица, 
регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна докумен-
тация за участие в търга: Тръжната документация за 
участие в търга се получава в сградата на Община Каме-
но, гр. Камено, ул. “Освобождение” № 101 в Центъра за 
услуги и информация на гражданите, всеки работен ден 
от 8:30 до 16:00 часа до 25.07.2023г.

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 лв. 
с включен ДДС, платими в брой на касата на Общината.

V. Условия за плащане на депозита: плащанията се 
извършват в български левове по банкова сметка на 
Община Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ“ АД, IBAN: BG 40 
BPBI 7937 33 KA225801, ВIC: BPBIBGSF, или на касата в 
ЦУИГ на Община Камено. 

VI. Информация за имота, обект на търга, е изложена 
в общината и на интернет страницата на Община Камено 
– www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки рабо-
тен ден до 25.07.2023г. от 09:00 до 16:00 часа, с пред-
ставител на Общината, след представяне на платежен 
документ за закупена тръжна документация и предвари-
телна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право да 

упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъстоя-

телност; 
Декларация, че участникът е запознат с регламента 

за участие в търга; 
Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични данни; 
Регламент за участие; 
Проект на договор за покупко-продажба; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Акт за общинска собственост;
Скица на недвижимия имот;
Наддавателно предложение – образец;
IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, 

непрозрачен плик, върху който се посочват имената на 
физическото лице, ЕГН, съответно наименованието на 
търговеца, Единния идентификационен код (ЕИК), както 
и обекта, за който кандидатства. Документите се подават 
до 16:00 часа на 25.07.2023г. в Община Камено, като в 
запечатания плик се слагат следните задължителни до-
кументи за участие: 

Заявление за участие;
Документ за заплатен депозит за участие; 
Документ за закупена тръжна документация; 
Документи, установяващи самоличността на участни-

ка. Когато участникът е физическо лице се представя 
копие от лична карта. Когато участникът е юридическо 
лице се представя документ за регистрация или посоч-
ване на ЕИК по чл. 23 ЗТР. Допустимо е представяне на 
извадка от електронната страница на Търговския регистър 
на Агенция по вписванията. 

Декларация – 5 броя по образец; 
Наддавателно предложение (цена), което се поставя 

в отделен, запечатан, непрозрачен плик, подписан и 
надписан от кандидата с посочване на имената му, както 
и обекта, за който кандидатства. (Наддавателното 
предложение представлява посочване на броя на стъп-
ките, с които кандидатът предлага същата да бъде 
увеличена, както и посочване цифром и словом на 
конкретно предложената цена). За валидно се приема 
наддавателно предложение, с което е направена поне 
една стъпка, над началната цена. Всяко предложение, 
представено в незапечатан плик или което не съдържа 
изискуемите данни е недействително. 

Пълномощно с нотариална заверка на подписа, кога-
то се участва чрез пълномощник. Копие от личната 
карта на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се 
проведе на 02.08.2023г. от 10:30 часа. Закупуване на 
документи, внасяне на депозит и подаване на заявления 
за участие в повторния търг се извършва до 16:00 часа 
на 01.08.2023г., по реда указан в настоящата заповед.

Настоящата Заповед да се публикува в местен еже-
дневник, на страницата на Общината в интернет и да се 
обяви на видно място в общинската администрация в 
3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ / П / 
Кмет на Община Камено

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 05.07.2023 г.

З А П О В Е Д 
№ РД-09-425/04.07.2023 год.

гр. Камено

На основание чл. 35, ал. 1 от Закона за общинска-
та собственост, чл. 72, т.1, чл. 76 и във връзка с чл. 70, 
ал.4 от НРПУРОИ и Решение на Общински съвет – Ка-
мено по т. 19 от Протокол № 42 от 25.05.2023г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с тайно наддаване 

за продажба на недвижим имот - частна общинска 
собственост, по кадастрална карта и кадастрални ре-
гистри на с. Черни връх, общ. Камено, обл. Бургас, при 
начална тръжна цена и стъпка за наддаване както 
следва: 

- ПИ с идентификатор 80916.10.365 (осем, нула, 
девет, едно, шест, точка, едно, нула, точка, три, шест, 
пет), в местността „Край село“, по КККР на с. Черни 
връх, общ. Камено, обл. Бургас, целият с площ 1034 
(хиляда тридесет и четири) кв.м.; Трайно предназ-
начение на територията: Земеделска. Начин на 
тайно ползване: За друг вид застрояване. Граници 
и съседи на имота: 80916.10.419, 80916.10.364, 
80916.10.368; Акт за частна общинска собственост 
№ 1 919 от 22.03.2018г.

Начална тръжна цена – 18 700.00 (осемнадесет 
хиляди и седемстотин) лева, без включен ДДС, съглас-
но експертна оценка.

Стъпка за наддаване 10 % от началната тръжна цена 
– 1 870.00 (хиляда осемстотин и седемдесет) лева. 
Предложенията за наддаване в търга, не могат да бъдат 
по-малки от 10 % от първоначалната тръжна цена.

Депозит за участие в търга е в размер на – 1 870.00 
(хиляда осемстотин и седемдесет) лева.

II. Търгът за продажбата на ПИ с идентификатор 
80916.10.365, в местността „Край село“, по КККР на 
с. Черни връх общ. Камено, обл. Бургас, целият с 
площ 1034 кв.м., ще се проведе в гр. Камено, в 
сградата на общинска администрация Камено на 
26.07.2023г. от 10:50 часа. 

III. Условия за участие: в търга могат да участват 
физически лица, еднолични търговци и юридически 
лица, регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна доку-
ментация за участие в търга: Тръжната документация 
за участие в търга се получава в сградата на Община 
Камено, гр. Камено, ул. “Освобождение” № 101 в Цен-
търа за услуги и информация на гражданите, всеки 
работен ден от 8:30 до 16:00 часа до 25.07.2023г.

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 
лв. с включен ДДС, платими в брой на касата на 
Общината.

V. Условия за плащане на депозита: плащанията 
се извършват в български левове по банкова сметка на 
Община Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ“ АД, IBAN: BG 
40 BPBI 7937 33 KA225801, ВIC: BPBIBGSF, или на ка-
сата в ЦУИГ на Община Камено. 

VI. Информация за имота, обект на търга, е изложе-
на в общината и на интернет страницата на Община 
Камено – www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки ра-
ботен ден до 25.07.2023г. от 09:00 до 16:00 часа, с 
представител на Общината, след представяне на платежен 
документ за закупена тръжна документация и предвари-
телна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право да 

упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъстоя-

телност; 
Декларация, че участникът е запознат с регламента 

за участие в търга; 
Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични данни; 
Регламент за участие; 
Проект на договор за покупко-продажба; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Акт за общинска собственост;
Скица на недвижимия имот;
Наддавателно предложение – образец;
IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, 

непрозрачен плик, върху който се посочват имената на 
физическото лице, ЕГН, съответно наименованието на 
търговеца, Единния идентификационен код (ЕИК), както 
и обекта, за който кандидатства. Документите се пода-
ват до 16:00 часа на 25.07.2023г. в Община Камено, 
като в запечатания плик се слагат следните задължи-
телни документи за участие: 

Заявление за участие;
Документ за заплатен депозит за участие; 
Документ за закупена тръжна документация; 
Документи, установяващи самоличността на участ-

ника. Когато участникът е физическо лице се представя 
копие от лична карта. Когато участникът е юридическо 
лице се представя документ за регистрация или посоч-
ване на ЕИК по чл. 23 ЗТР. Допустимо е представяне на 
извадка от електронната страница на Търговския регис-
тър на Агенция по вписванията. 

Декларация – 5 броя по образец; 
Наддавателно предложение (цена), което се поста-

вя в отделен, запечатан, непрозрачен плик, подписан 
и надписан от кандидата с посочване на имената му, 
както и обекта, за който кандидатства. (Наддавател-
ното предложение представлява посочване на броя 
на стъпките, с които кандидатът предлага същата 
да бъде увеличена, както и посочване цифром и 
словом на конкретно предложената цена). За валид-
но се приема наддавателно предложение, с което е 
направена поне една стъпка, над началната цена. 
Всяко предложение, представено в незапечатан плик 
или което не съдържа изискуемите данни е недействи-
телно. 

Пълномощно с нотариална заверка на подписа, 
когато се участва чрез пълномощник. Копие от личната 
карта на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се 
проведе на 02.08.2023г. от 10:50 часа. Закупуване на 
документи, внасяне на депозит и подаване на заявления 
за участие в повторния търг се извършва до 16:00 часа 
на 01.08.2023г., по реда указан в настоящата заповед.

Настоящата Заповед да се публикува в местен 
ежедневник, на страницата на Общината в интернет и 
да се обяви на видно място в общинската администра-
ция в 3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ / П / 
Кмет на Община Камено

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 05.07.2023 г.

З А П О В Е Д
№ РД-09-426/04.07.2023 г.

гр. Камено

На основание чл. 35, ал. 1 от Закона за общинската 
собственост, чл. 30, ал. 1 от НРПУРОИ и решение на 
Общински съвет – Камено по т. 7 от Протокол № 42 от 
25.05.2023г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с тайно наддаване 

за продажба на движима вещ – общинска собственост, 
при начална тръжна цена и стъпка на наддаване, както 
следва:

– ЛЕК АВТОМОБИЛ, марка (модел): ФОРД ТРАНЗИТ, 
регистрационен № А 4063 КН, цвят на превозното 
средство: червен, вид гориво/енергиен източник: 
дизел.

Начална тръжна цена – 2 050.00 (две хиляди и пет-
десет) лева, без включен ДДС, съгласно експертна 
оценка.

Стъпка за наддадаване – 205.00 (двеста и пет) лева. 
/Предложенията за наддаване в търга не могат да бъдат 
по-малки от 10 % от първоначалната тръжна цена./

Депозита за участие в търга – 205.00 (двеста и пет) 
лева. 

II. Търгът за продажбата на движима вещ – ЛЕК 
АВТОМОБИЛ – ФОРД ТРАНЗИТ, с рег. № А 4063 КН, 
ще се проведе в гр. Камено в сградата на общинска 
администрация Камено на 26.07.2023 г. от 11:10 
часа. 

III. Условия за участие: в търга могат да участват 
физически лица, еднолични търговци и юридически 
лица, регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна доку-
ментация за участие в търга: Тръжната документация 
за участие в търга се получава в сградата на Община 
Камено, гр. Камено, ул. “Освобождение” № 101 в Цен-
търа за услуги и информация на гражданите, всеки 
работен ден от 8:30 до 16:00 часа до 25.07.2023 г. 

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 
лв. с включен ДДС, платими в брой на касата на 
Общината.

V. Условия за плащане на цената и депозита: 
плащанията се извършват в български левове по бан-
кова сметка на Община Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ” 
АД, IBAN: BG 40 BPBI 7937 33 KA225801, ВIC: BPBIBGSF 
или на касата в ЦУИГ на Община Камено. 

VI. Информация за имота, обект на търга, е изложена 
в общината и на интернет страницата на Община Каме-
но – www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки ра-
ботен ден до 25.07.2023г. от 09:00 до 14:00 часа, с 
представител на Общината, след представяне на плате-
жен документ за закупена тръжна документация и 
предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право да 

упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъстоя-

телност; 
Декларация, че участникът е запознат с регламента 

за участие в търга; 
Декларация за оглед на имота;
Декларация – съгласие за ползване на лични данни; 
Регламент за участие; 
Проект на договор за покупко-продажба; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Копие от голям талон на лекия автомобил;
Наддавателно предложение – образец;
IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, 

непрозрачен плик, върху който се посочват имената на 
физическото лице, ЕГН, съответно наименованието на 
търговеца, Единния идентификационен код (ЕИК), както 
и обекта, за който кандидатства. Документите се пода-
ват до 16:00 часа на 25.07.2023 год. в Община Камено, 
като в запечатания плик се слагат следните задължи-
телни документи за участие: 

Заявление за участие;
Документ за заплатен депозит за участие; 
Документи, установяващи самоличността на участ-

ника. Когато участникът е физическо лице се представя 
копие от лична карта. Когато участникът е юридическо 
лице се представя документ за регистрация или посоч-
ване на ЕИК по чл. 23 ЗТР. Допустимо е представяне на 
извадка от електронната страница на Търговския регис-
тър на Агенция по вписванията. 

Декларация – 5 броя по образец; 
Документ за закупена тръжна документация; 
Наддавателно предложение (цена), което се поставя 

в отделен, запечатан, непрозрачен плик, подписан и 
надписан от кандидата с посочване на имената му, 
както и обекта, за който кандидатства. (Наддавателно-
то предложение представлява посочване на начална-
та тръжна цена, броя на стъпките, с които канди-
датът предлага същата да бъде увеличена, както и 
посочване цифром и словом на конкретно предложе-
ната цена). За валидно се приема наддавателно пред-
ложение, с което е направена поне една стъпка, над 
началната цена. Всяко

предложение, представено в незапечатан плик или 
което не съдържа изискуемите данни е недействително. 

Пълномощно с нотариална заверка на подписа, ко-
гато се участва чрез пълномощник. Копие от личната 
карта на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се 
проведе на 02.08.2023г. от 11:10 часа. Закупуване на 
документи, внасяне на депозит и подаване на заявления 
за участие в повторния търг се извършва до 16:00 часа 
на 01.08.2023г.

Настоящата Заповед да се публикува в местен еже-
дневник, на страницата на Общината в интернет и да се 
обяви на видно място в общинската администрация в 
3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ / П / 
Кмет на Община Камено

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 05.07.2023 г.



Към критиките се присъединя-
ва и общинският съветник Иво 
Баев, присъединявайки се към 
коментарите на Дамасков със 
следната случка.
„Пълна глупост и пари на 
вятъра, няколко поредни години 
водя децата ми (6 и 9 сега) да 
видят фигурите – аз мърморя 
тихо, а на тях им е безкрайно 
скучно и миналата година ми 
казаха „не ни води повече да 
гледаме тая глупост“. То и кич 
не е даже, пълна дивотия. 
А плаж голям, който иска да пра-
ви от пясък каквото си иска, без 
да ни се пробутват някакви 

ерзац „културни“ събития, че 
чак и фестивал. Но за жалост 
нито е първата подобна 
простотия, нито май ще е 
последната.“

Всички искат да се снимат  
с Хари Потър  

20 БУЛЕВАРД 7 – 13 ЮЛИ 2023 I 

ДОНА МИТЕВА

„Комикси и филмови 
герои“ е темата на таз-
годишния Фестивал на 
пясъчните фигури в Бур-
гас. Най-голям интерес 
сред посетителите пре-
дизвикаха фигурите на 
Хари Потър, принцесите 
от „Замръзналото крал-
ство“, както и компози-
цията с емблематичните 
герои от „Междузвездни 
войни“.

По време на открива-
нето кметът рекламира 
фестивала като „едно 
прекрасно място за селфи, 
място да се забавляват 
децата през свободното 
време“. 

„Бургас стана известен 
с този фестивал, и аз се 
гордея, че успяхме да на-
мерим най-добрия баланс 
между изкуството и за-
бавлението“, каза той и 
обеща, че всеки ден ще се 
случва нещо интересно в 
Бургас до края на лятото.

В тазгодишното изда-
ние участват 15 автори 
от Бургас, страната и 

чужбина с 13 композиции. 
Използвани са над 6 тона 
пясък за създаването на 

фигурите, което е рекорд 
за всичките 16 издания на 
фестивала. 

Рекорд. Използвани са 6 тона пясък за бургаския Фестивал на пясъчните фигури

Както обикновено се случва, 
има и хора, които не приемат 
онова, което се прави. 
Критиката не подминава и 
този фестивал.
Скулпторът Радостин 

Дамасков е един от тях. В 
социалната мрежа под анонс 
за откриването на фестивала 
той написа: „Тази простотия и 
кичория сериозно подвежда и 
отвращава. Кога ли ще 
ПРОУМЕЯТ? А колко трайни и 
полезни произведения могат 
да се направят с тези немалко 
пари. Язък!
Днес ги пилеем (парите. б.р.), за 
да задоволяваме безвкусицата, 
а утре се чудим защо сме на 
това дередже. И трябва да 
разбереш, че временните неща 
нямат стойност, а на парите 
е постоянна, само да са на 
точното място и време.“

ДРУГОТО МНЕНИЕ

Радостин Дамасков:
Временните неща 
нямат стойност

Радостин Дамасков

Иво Баев
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ЖАКЛИН НОТЕВА

Журналистът Десислава 
Генева влезе в ново амплоа. 
Собственикът на инфор-
мационния сайт „Грамофо-
на“ участва в първа худо-
жествена изложба със своя 
картина. Творбата на Деси 
е част от събитието Artists 
connect.

Освен нейната, бяха 
изложени още картини на 
студенти от Тракийския 
университет в Одрин, 
както и на участници от 
други турски висши учеб-
ни заведения. Участие 
взеха украински художници 
от Националната академия 
за изобразително изкуство 
и архитектура в Киев. 
Учениците от школата на 
Юлия Красовска, сред които 
е и Десислава Генева, също 
активно се включиха в 
международната изложба. 

Участниците получиха 
сертификати.

На събитието присъст-
ваха проф. Мелихат Тузун, 
декан на факултета по 
изящни изкуства от Тра-
кийския университет, 
който бе куратор, коорди-
наторите Джем Юстинер, 

генералния консул на Турция 
в Бургас Сенем Гюзел, Юлия 
Красовска и заместник-
кметът на община Бургас 
Диана Саватева

На Деси пожелаваме кре-
ативно бъдеще в новото 
амплоа и самостоятелна 
изложба.

Собственикът на сайт Десислава Генева влезе в ново амплоа

 Десислава Генева със сертификат за участието ѝ в първа международна изложба
ФОТО: ТАНИ КОСТАДИНОВ

Заместник-кметът Диана Саватева пред творбата на журна-
листа

ФОТО: ТАНИ КОСТАДИНОВ

Любимият герой се радва на голямо внимание от страна на посетителите на фестивала
ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Децата на виден адвокат  
не харесват героите от пясъчния фест
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